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Novopacké Slavnosti slunovratu

Foto: Martin Máslo
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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti orgánů města 
Od 15. května 2009 do 15. června 2009

Rada města schválila: 
Hospodaření s majetkem města:
– záměr pronájmu části pozemku parc. č. 434/1 k. ú. Přibyslav 

cca 300 m2, orná půda
– záměr pronájmu pozemků p. č. 484/1, výměra 2791 m2, 484/

2, výměra 2688 m2, 484/3, výměra 2943 m2, 484/4, výměra 
2749 m2, 484/5, výměra 22 m2 ,všechny ovocný sad a p. č. 
487, výměra 121 m2, trvalý travní porost, všechny pozemky 
v k. ú. Nová Paka, na výstavbu fotovoltaické elektrárny, cena 
pronájmu bude stanovena dohodou, v případě více zájemců na 
základě výběrového řízení

– pronájem nebytového prostoru v přízemí domu č. p. 399 Ha-
rantova ulice, Nová Paka, firmě Chinawall s. r. o. 

– bezúplatný pronájem Masarykova náměstí pro MKS Nová 
Paka v rámci uspořádání Slavností slunovratu dne 20. 6. 2009

– záměr prodeje části pozemku parc. č. 568/1 k. ú. Štikov, o vý-
měře cca 130 m2, ost. plocha – ost. komunikace do vlastnictví 
p. Rudolfa Krause, Štikov 7, Nová Paka za cenu 100,- Kč/m2

– změna nájemní smlouvy uzavřené mezi Městem Nová Paka 
a firmou SLATR s. r. o., Zvoncovitá 1968, Praha, za účelem 
konání prodejních trhů: cena nájemného se sjednává počí-
naje měsícem červencem 2009 ve výši 10.000,-Kč za jeden 
den, v němž se uskuteční prodejní trhy na pozemcích města, 
v případě nepostavení stánků do 9.00 hod. z důvodu nepřízně 
počasí se nájem neplatí

– přidělení bytu č.10 Heřmanice 106, Nová Paka paní Ivetě 
Muchové, Ústí u St. Paky 17

Veřejné zakázky: 
– zhotovitelem zakázky: Tisk propagačních produktů (v rámci 

projektu NOVOPACKO - kraj zkamenělých stromů) nové 
zadání byl určen na základě výběrového řízení Ing. Romanu 
Pekárkovi – RK tisk, Jičín, se kterým bude uzavřena smlouva 
o dílo

– zhotovitelem zakázky Regenerace sídliště Studénka Nová 
Paka – V. etapa – komunikace určena na základě výběrového 
řízení firma COLAS CZ, a. s., Ke Klíčovu 9, Praha 9, se kterou 
bude uzavřena smlouva o dílo

– zhotovitelem zakázky Regenerace sídliště Studénka Nová 
Paka – V. etapa – zeleň. určen na základě výběrového řízení 
vítězný uchazeč Zahradnické úpravy, s. r. o., Jílkova 124, 615 
Brno, se kterým bude uzavřena smlouva o dílo

– zhotovitelem zakázky Nová Paka – ul. Školní – komunikace u 
domů č. p. 290 a č. p. 312 byla určena na základě výběrového 
řízení firma OBIS, spol. s r. o

– zhotovitelem zakázky: Nová Paka – město bez bariér, VI. eta-
pa – bezpečná cesta domů – chodník podél silnice I/16 úsek: 
Studénka – Kumburský Újezd, byla na základě výběrového 
řízení určena firma NADOZ, s. r. o., Nová Paka, se kterou 
bude uzavřena smlouva o dílo

– smlouva o dílo s firmou Luděk Paulů, Vrchovina 146, 509 
01 Nová Paka na zakázku: Úprava sáňkařské dráhy” v Nové 
Pace

– smlouva o dílo s firmou Ondřej - Meissner, spol. s r.o., Hr-
dlořezská 32/3, 190 00 Praha 9 - Hrdlořezy na akci: Vzducho-

technická a chladicí zařízení v kuchyni mateřské školy v ul. 
Školní, Nová Paka.

Sociální služby: 
– přijetí klientů ÚSSM – pečovatelská služba: Věra Koulová, 

Josef Břečka, Josef Mádle, Vlasta Pechová 
– přijetí paní Bedřišky Jánské (nar. 1920) do Domova pro seni-

ory
– přijetí paní Julie Chlupáčkové (nar. 1933) do Domova pro 

seniory

Investice:
– rekonstrukce vodovodního řadu v ul. Kpt. Fejfara, Štikov, 

nelze zařadit do rozpočtu města pro roky 2009 a 2010 
– investice v ul. Na Vyhlídce bude zahrnuta do rozpočtu města 

v okamžiku, kdy bude zkolaudováno alespoň 8 novostaveb. 

Školství: 
– zřízení přípravné třídy pro školní rok 2009/2010 při ZŠ Ko-

menského
– záměr zřízení autobusové zastávky před ZŠ Husitská 

Kultura: 
– Restaurování soch: Kaple Panny Marie Kumburský Újezd 

– restaurátor Markéta Novotná, Nedaříž 9, Sousoší sv. rodiny 
– Nová Paka – ak. sochař a restaurátor Jan Bradna, Praha 5, 
Socha sv. Alžběty – Nová Paka – restaurátor MgA. Ondřej 
Sklenář, Lužany 164

Veřejný pořádek:
– provozní řád dětského hřiště u junácké klubovny a provozní 

řád pro návštěvníky Jírových sadů
– dohoda s PČR, obvodní oddělení Nová Paka o vzájemné 

spolupráci při zabezpečování místních záležitostí veřejného 
pořádku

Finance: 
– souhlas k použití výtěžku z provozu výherních hracích pří-

strojů za rok 2008 v částce 643.641,-Kč na sociální, zdravotní, 
sportovní, ekologické, kulturní nebo jinak prospěšné účely

Technické služby:
– pan Milan Ježek (nynější zástupce ředitele) byl s účinností od 

1. července 2009 pověřen vedením Technických služeb města 
Nová Paka, a to na dobu určitou, do okamžiku jmenování no-
vého ředitele Technických služeb
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Zastupitelstvo města konané 15. 4. 2009 
ve Vrchovině schválilo: 

Finance: 
– smlouva s ČSOB o úvěru ve výši 30 mil. Kč na výkup pozem-

ků, s pohyblivou úrokovou sazbou dle nabídky
– druhá úprava rozpočtu zahrnující změny v příjmech o schvále-

ný úvěr a získané dotace, změny ve výdajových položkách tak, 
aby i po provedených úpravách byl rozpočet vyrovnaný 

Dispozice s nemovitostmi: 
– odkoupení části pozemku parc. č. 726/1 k. ú. Vrchovina, trv. 

travní porost, o výměře cca 310 m2, z majetku MVDr. Josefa 
Noska, Vrchovina 138, do majetku Města Nová Paka za cenu 
300,- Kč/m2

–  prodej pozemku parc. č. 390 k. ú. Nová Paka, zahrada, výmě-
ra 137 m2 do vlastnictví p. Ivana Ježka, Nová Paka, za cenu 
300,- Kč/m2 

– prodej zděného dřevníku – 12 kůlen u domu Šafaříkova 581 a 
582 Nová Paka včetně části pozemku p. č. 1594/7 k. ú. Nová 
Paka (nově dle GP č. 2396 - 52/2009 p. č. 1594/12 o výměře 
73 m2, zastavěná plocha a pozemku p. č. 1594/13 o výměře 
84 m2, ost. plocha) do spoluvlastnictví žadatelů: Ladislav Ja-
davan 1/12 , Jaroslav Janhuba 1/12, Lenka Štemberová 1/12, 
Jiří Ponzel 5/12, Martin Lorenc 1/12, Marie Lorencová 3/12, 
všichni bytem Šafaříkova 581 a 582, Nová Paka 

– výkup pozemku p. č. 2082/5 k. ú. Nová Paka, druh pozemku 
lesní pozemek, výměra 1229 m2 od vlastníka REALSANT s. 
r. o., Žďár nad Sázavou za dohodnutou cenu – úřední odhad 
stanovený znaleckým posudkem

– výkup pozemků dotčených stavbou chodníku “Nová Paka- 
Vlkov”, části původního pozemku parc. č. 4095 k. ú. Nová 
Paka – silnice I/16, dle GP č. 2149 - 573/2006 a dle GP č. 
2269 - 837/2007 z vlastnictví Ředitelství silnic a dálnic ČR, do 
vlastnictví Města Nová Paka za cenu stanovenou znaleckým 
posudkem

Spolupráce s jinými subjekty:
– dohoda s Královéhradeckým krajem o partnerství za účelem 

společného postupu při zpracování studie proveditelnosti pro-
jektu “Technologické centrum a elektronické spisové služby” 
za účasti finančních prostředků z Integrovaného operačního 
programu a spoluúčasti města v maximální výši 20.000,- Kč

Volba přísedícího:
– pan Václav Laušman, nar. 1941, bytem Nová Paka, byl zvolen 

přísedícím Okresního soudu v Jičíně na období 2009 – 2013.

M. Nádvorníková 

úplné znění zápisů a usnesení na www.munovapaka.cz

Výsledky hlasování při volbách
do Evropského parlamentu ve městě 

Nová Paka 
Voliči 

v seznamu
Vydané
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

7 541 2 196 29.12 2 196 2 190

            Strana Platné hlasy

čís.        název celkem v %

1 Libertas.cz 13 0.59

2 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 137 6.25

3 Věci veřejné 55 2.51

4 Občanská demokratická strana 781 35.66

5 Suverenita 152 6.94

6 Volte Pr.Blok-www.cibulka.net 46 2.10

7 Sdruž.pro rep.-Republ.str.Čsl. 5 0.22

8 Česká str.národ.socialistická 2 0.09

9 Evropská demokratická strana 42 1.91

10 Strana svobodných demokratů 0 0.00

11 Demokratická Strana Zelených 10 0.45

12 Česká strana národně sociální 1 0.04

13 Národní strana 7 0.31

14 SDŽ-Strana důstojného života 18 0.82

15 Humanistická strana 2 0.09

16 Moravané 0 0.00

17 Spojení demokraté-Sdruž.nezáv. 3 0.13

18 Liberálové.CZ 0 0.00

19 Strana demokracie a svobody 1 0.04

20 Nejen has. a živn. s uč. do E. 17 0.77

21 Komunistická str.Čech a Moravy 235 10.73

22 „STAR.A NEZ.-
VAŠE ALTERNATIVA“ 34 1.55

23 Strana svobodných občanů 29 1.32

24 SNK Evropští demokraté 45 2.05

25 Balbínova poetická strana 4 0.18

26 Strana zelených 40 1.82

27 Koruna Česká (monarch.strana) 0 0.00

28 Lidé a Politika 2 0.09

29 „Strana soukromníků ČR“ 12 0.54

30 Zelení 7 0.31

31 Dělnická strana 7 0.31

32 NEZÁVISLÍ 8 0.36

33 Česká str.sociálně demokrat. 475 21.68

Výsledky voleb za jednotlivé okrsky a celkové výsledky 
voleb v ČR na www.volby.cz

Vaše papíry do naší kanceláře
F externí zpracování účetnictví pro menší firmy 

a živnostníky pro fyzické a právnické osoby 
F mzdy, přiznání, tabulky, statistiky
F personalistika, zprostředkování administrativní práce

Markéta Halířová, účetnické poradenství
http://www.halirova.hostuju.cz/

tel.: 605 952 559
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Klub filatelistů Nová Paka
pořádá

5. července 2009
v malém sále P-centra Militký 

burzu známek, pohlednic a numismatiky.
Přijďte vyměnit své přebytky a získat nové přírůstky 

do své sbírky.
KF 05-86 NOVÁ PAKA

BURZY 2009
filatelie, pohlednic a numismatiky

5. července
2. srpna 6. září

4. října 1. listopadu 6. prosince

Nová Paka P-centrum Militký (Velveta)
malý sál 7.30 - 11.00 hod.

Kontakt: Zdeněk Vojtíšek mob. 732 983 310

V regionálním tisku Nové noviny, Deník Jičínska, ale i v Achátu 
se naši občané dovídají o záměrech představitelů Nové Paky vy-
budovat bazén na sídlišti, v blízkosti školy……. V kuloárech, ale 
i na veřejnosti se přitom nešetří kritikou na opozici, že neschválila 
vedení města vzít si na tento záměr úvěr, když mu nevyšlo získat 
tyto prostředky z evropských fondů. Domnívám se, že je třeba 
uvést tyto argumenty na správnou míru. Tak předně, předkládaný 
projekt na tuto investici nebyl zřejmě natolik propracovaný, aby 
prošel dvojím rozhodovacím řízením příslušné odborné komise 
v roce 2008. A výsledek? Z požadovaných 70 bodů bylo splněno 
– 62. Kdyby to bylo, jak se říká „na hraně”, snad by se výsledek 
dal ovlivnit, ale v takovém bodovém deficitu už nikoliv. I nadále 
však vedení radnice trvá tvrdošíjně na tom, že výstavbu bazénu 
zahájí, tentokrát v roce 2010. Budou hledat prostředky z vlastních 
zdrojů. Bude tedy zřejmě omezena či pozastavena rekonstrukce 
některých objektů, opravy již tak poničených cest, omezeny 
finanční prostředky pro technické i sociální služby, zvýšeny 
už tak vysoké nájmy za nebytové prostory malým a středním 
podnikatelům, zvýšeny poplatky našim zahrádkářům – jenom 
proto, aby bylo uspokojeno ego několika lidí z vedení města a 
postaven bazén - v jeho skromnější podobě - řádově za 100 až 
150 milionů korun. 
Chápu, že oslovení lidé v anketě Deníku Jičínska, jeho komerč-
ní straně, kdy reagovali na otázku zda jim chybí bazén v Pace, 
odpovídali vesměs pozitivně. Mně chybí také a věřím, že i řadě 
našich občanů. Ale už se jich nikdo nezeptal, kde město ze svého 
už dnes tak napjatého rozpočtu sebere ročně cca 5 milionů korun 
na provoz tohoto zařízení? Obdobné provozní náklady mají i 
bazény v okolních městech např. Hořicích, v Jičíně (7 mil. 200 
tisíc korun), kdy navíc v tomto městě musejí v současné době 
instalovat novou technologii na úpravu vody zhruba za 3 mil. 
korun. Jak tedy získat prostředky na jeho provoz? Přemýšlel nad 
tím vůbec někdo? Domnívám se, že sanovat pouze ze vstupného, 
ať se jedná o hromadné návštěvy škol či rodin nebo individuální, 
například zdejších sportovců, je poněkud troufalé, ne – li naivní. 
Zvlášť v současné době, kdy jsme v hospodářské recesi, kdy pod-
niky omezují výrobu, roste nezaměstnanost a lidé, většina z nás, 
váží každou korunu, za co vydat. Takže mít bazén ve městě „při 
ruce” je na jedné straně velice dobré, na druhé straně je však třeba 
uvažovat, jak vyjít s náklady. Chápu, že to byl jeden z taháků 
volebního programu, v barvě nádherně vyvedený – ale pokud 
se nepletu, tak ve volebním programu samotných Sportovců byl 
až na 15 místě z 20 uvažovaných záměrů! I to svědčí – na roz-
díl od některých představitelů města - o odpovědném přístupu 
k současné realitě.

Poněkud v ústraní pozornosti probíhá pod patronací Občanského 
sdružení Život bez bariér kompletní rekonstrukce objektu bývalé 
hospodářské budovy v Centru Klášter (dříve areál bývalé nemoc-
nice). Podrobnější informace byly o něm uvedeny v květnovém 
vydání Achátu. Co je však v této souvislosti pozoruhodné – oba 
projekty - výstavba bazénu i zmíněná rekonstrukce kláštera – byly 
v různém „pořadí” přihlašovány s cílem získat potřebné finance 
z Evropských fondů. Výsledek dopadl nakonec tak, že i po třetím 
kole bazén neprošel a dotaci ve výši 28 mil. 302 tisíc korun obdr-
želo Sdružení Život bez bariér. Stalo se tak na základě perfektně 
připraveného projektu. Ten v detailním rozpisu uvádí, že celkové 
náklady rekonstrukce vyjdou na 30,5 mil. korun, kde je počítáno 
s dotací ze strukturálních fondů ve výši 28,3 mil. korun, a cca 
1,5 mil. korun, které závazně přislíbilo město Nová Paka. Další 
částka – téměř 700 000 korun bude hrazena z vlastních zdrojů. 
Akce je realizována od května 2009 s plánovaným ukončením 
v květnu 2011. Co se však nestalo. Finanční výbor – a nechci 
spekulovat důvody, proč k tomu tak došlo – porušil rozhodnutí 
Zastupitelstva města z 13. února 2008, kde bylo pro toto Občanské 
sdružení uvolněno z dotačního fondu města již zmíněných cca 1, 
5 mil. korun na základě získané dotace – a nezařadil tuto částku 

do návrhu úpravy rozpočtu pro jednání Zastupitelstva města 15. 
dubna 2009, přestože to bylo závazné ujednání. Přitom bývalý 
areál novopacké nemocnice byl dlouhé roky v držení okresu Jičín, 
následně Královéhradeckého kraje, ale především byl vždy vyu-
žíván občany Nové Paky a zdejšího regionu. Občanské sdružení 
Život bez bariér si tak bude muset pomoci – snad i bez tohoto 
příspěvku! Přitom jaký rozsah sociálních i doplňkových služeb 
poskytuje už nyní, kdy zdaleka rekonstrukce objektů není hotova, 
se ví nejen v naší republice. Žel, představitelům našeho města 
to jaksi ušlo. Nedivme se, vždyť se zhlédli ve výstavbě bazénu, 
kvůli kterému jsou schopni výrazným způsobem zadlužit město. 
Heslem se stává „po nás potopa“!!! Proslýchá se totiž, že pan 
starosta už nebude dále kandidovat. To vysvětluje jeho poslední 
jednání … 

František Škvařil, člen zastupitelstva města Nová Paka

Dvě akce Nové Paky v popředí pozornosti - ale s rozdílným přístupem od vedení města
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Po volbách do zastupitelstva v říjnu 2006 uzavřely dvě volební 
strany koalici. Šlo o koalici v prvním plánu programovou. Koalič-
ní členové zastupitelstva byli zvoleni do rady, takže nebylo a není 
velkých překážek pro plnění programu. Na první schůzi zastupi-
telstva před volbou členů rady města bylo předloženo Programové 
prohlášení koalice Sportovci-ODS na volební období 2006 - 2010. 
Toto programové prohlášení bylo vypracováno v mezidobí po 
komunálních volbách, nebylo nijak překvapivé, neboť šlo vlastně 
o témata z volebních programů Sportovců, ODS a KAN. Čtenář 
pozná, že text je z dnešního pohledu již poněkud zastaralý (byl 
psán v roce 2006), i my některé věci vidíme již jinak. 
Uvědomujeme si, že činnost města nelze redukovat jen na plnění 
volebních programů několika stran (byť úspěšných ve volbách). 
Zdůrazňujeme, že kolegové v zastupitelstvu z ostatních stran 
mají nemalý vliv na politiku města a přicházejí s konstruktiv-
ními podněty.

Nyní k programovému prohlášení - vždy nejprve uvádíme původ-
ní text prohlášení a následně kroky, které jsme učinili. 

Za prvé - zvyšování dotační absorbce
Programovací období Evropské unie pro léta 2007 – 2013 je 
neopakovatelnou příležitostí a čerpání z jejích fondů se v tako-
vém měřítku již nebude opakovat. V tomto směru napneme síly 
maximálně: 
a) dokončíme rozpracované projekty pro čerpání z fondů Ev-
ropské unie,
b) agendu profesionalizujeme a budeme postupovat systémem 
projektového řízení, 
c) vytvoříme a rezervujeme finanční zdroje pro spoluúčast.

Jak plníme:
Z Evropské unie jsme získali dotaci na odbahnění rybníku Fařiny 
(bahňák) – 6,95 mil, skatepark – 1,5 mil. Kč, na dva projekty 
v oblasti cestovního ruchu na propagaci Novopacka - 4,1 mil. 
Kč a dále na lesopark Střelnici 1,35 mil. Kč.
Pro možnost čerpání z evropských fondů jsme připravili z větších 
akcí: projekt bazénu (zatím bez úspěchu), zateplení objektu ZŠ 
Husitská (žádost bude podána letos na podzim) a dokončujeme 
projekt na rekonstrukci čistírny odpadních vod (žádost - podzim 
2009). Připravujeme též projekt s polským městem Pieszyce.
Na městském úřadě bylo zřízeno oddělení rozvoje pod vedením 
vyškoleného euromanažera Ing. V. Dufka.
Co se týče ostatních dotací po dokončení domova pro seniory, 
získali jsme zdroje na regeneraci sídliště (pro rok 2007 to bylo 6 
mil. Kč, pro rok 2008 4 mil. Kč a pro rok 2009 další 4 milióny), 
dotaci na chodník směr Studénka ve výši 2,2 mil. Kč, dotaci na 
zbourání tělocvičny u 2. ZŠ ve výši 1,2 mil. Kč a také 9,6 mil. 
Kč na výstavbu tělocvičny nové. Výstavba tělocvičny byla z 1/3 
kryta penězi ze sněmovny, které pro naše město zajistil poslanec 
za ODS Zdeněk Lhota z tolik kritizovaného „medvěda”. Několik 
milionu se podařilo získat na opravu kulturních památek (např. 
Křížová cesta, roubenka pod náměstím, kříž na „sáňkařské” a 
další sochy ve městě i osadách). Město se též významnou měrou 
podílí na postupné rekonstrukci klášterního chrámu.

Za druhé - komunikace a doprava
Výstavba obchvatu Nové Paky není v přímé pravomoci orgánů 
města, aktivním přístupem při řešení dílčích otázek budeme jeho 
výstavbě napomáhat.
Zajistíme 6 milionu ročně na chodníky a silnice, tedy za 4 roky na 
ně vynaložíme minimálně 24 milionů. Zajistíme výstavbu  dvou 
kruhových objezdů na hlavní silnici I/16. 
Co se týče středu města – zklidníme jej zjednosměrněním, v jedno-
směrných ulicích umožníme parkování, parkování v centru bude 
do jedné hodiny zdarma.

V případě dotace zregenerujeme Masarykovo i Dukelské náměs-
tí, tržnici, ve výhledu je i „muzejní” náměstí, které by mohlo 
vzniknout mezi Knihovnou a Muzeem. Bez dotace přistoupíme 
jen k některým změnám.
Při pokračování regenerace sídliště opravíme ulici K Hájku včetně 
přilehlých chodníků a zajistíme dostatek parkovacích míst.
Budeme pokračovat ve výstavbě chodníku směr Kumburský 
Újezd a v souladu s trasou obchvatu i chodníku do Štikova. 
Zvýšíme kvalitu cest v osadách.

Jak plníme:
Zásluhou profesionální práce našeho stavebního odboru bylo 
již v roce 2008 vydáno územní rozhodnutí pro celou stavbu ob-
chvatu, starosta vyjednal mír s potenciálními stěžovateli. Nyní 
probíhá výběrové řízení na dodavatele projektu pro stavební 
řízení. Investorem je Ředitelství silnic a dálnic ČR. Postup věci 
je neskutečně pomalý.  
Co se týče městských akcí, tak se ve volebním období zatím 
uskutečnily:
Regenerace sídliště (2007 – 2009)  24 mil. Kč
Dukelské nám.    9 mil. Kč
Chodník „kaplička” a kanalizace  7,5 mil. Kč
Heřmanice směr Přibyslav, na okraj lesa 2,9 mil. Kč 
Chodník Vlkov – Studénka  2,9 mil. Kč
Chodník – ulice Krkonošská  2,4 mil. Kč
Ulice Jiřího z Poděbrad   2,0 mil Kč
Ulice Na Tržišti    1,2 mil. Kč
Kumburský Újezd – cesta parc. č. 421 1,1 mil Kč
Změny v centru    500 tis. Kč
Rokycanova    300 tis. Kč
Jiráskova    300 tis. Kč
Ruská, chodník     300 tis. Kč
Osady (2008 a 2009) drobné akce  1,0 mil. Kč
Ostatní drobné akce (2007 – 2009)  3,0 mil. Kč
Celkem v letech 2007 až 2009  59,4 mil. Kč 
Po odečtení dotací na sídliště (14 mil. Kč) a chodník do Studénky 
(2 mil. Kč) je to 42,4 mil. Kč. Částku dle programového prohlášení 
splníme dvojnásobně.  
Co se týče akcí placených jinými, tak nutno vyzvednout vznik 
dvou kruhových křižovatek na hlavní silnici. Vynikající byla a 
snad i bude spolupráce s krajem – nový povrch ve Svatojánské, 
na Pustou Proseč, v širším okolí Krsmol, nyní se realizují silnice 
z Bělé u Pecky do Štikova a také do Vidochova. To jsou akce za 
desítky milionů korun.

Za třetí - podpora zaměstnanosti
Dokončíme průmyslovou zónu Vlkov, v roce 2007 zažádáme Ev-
ropskou unii o dotaci na její zasíťování. Dále budeme podporovat 
rozvoj podnikání místních firem a také pomůžeme stávajícím 
vlastníkům továrních komplexů. 

Jak plníme:
Do průmyslové zóny Vlkov byl dotažen plyn, voda, telekomuni-
kační kabel a je zde i přístupový chodník. Letošní rozpočet počítá 
s výkupem pozemků. Do zóny město již nainvestovalo cca 11 
mil. Kč. Z úvěru vykoupíme zbylé pozemky za cca 16 mil. Kč. 
Město jedná s možnými investory. Určitým limitem pro rychlý 
prodej je požadavek města na počet zaměstnanců na 1 hektar a 
vhodnou strukturu druhu podnikání.  
Vítáme a podporujeme aktivity novopackých podnikatelů, město 
se snaží pomoci realizaci jednotlivých záměrů.
Město v roce 2008 bylo týdeníkem Ekonom vyhlášeno jako nej-
lepší místo pro byznys v Královéhradeckém  kraji. 

Za čtvrté – stavební investice 
Především budeme  dodržovat rozvojový plán schválený zastu-
pitelstvem v roce 2005. 

Ještě rok! aneb jak se plní programové prohlášení rady města
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Z významných staveb realizujeme výstavbu krytého plaveckého 
bazénu, z menších investic mimo rozvojový plán uvedeme napří-
klad dokončení opravy hřbitovní zdi, opravu dřevěňáku, překrytí 
Brdského potoka u dětského hřiště apod.
Dokončíme rekonstrukci veřejného osvětlení podle plánu do 
roku 2009.
Připravíme plochy pro bytovou výstavbu, v roce 2007 v ulici Na 
Vyhlídce, v letech 2008 až 2010 Slovany západ.

Jak plníme:
Rozvojový plán je i v tomto volebním období, přestože byl 
schválen zastupitelstvem v jiném složení, vnímán jako závazný. 
Nespokojujeme se s krátkodobým taktizováním, naše činnost má 
charakter dlouhodobého a uceleného programu.
Bazén je vyprojektován, má stavební povolení a žádali jsme o 
dotaci z regionálního operačního programu EU. Hřbitovní zeď 
byla na východě opravena, severní stranu nelze jen opravovat, 
tam bude zcela nové stavební řešení. Nyní se dokončuje projekt. 
Dřevěňák je v rámci možností opraven, stran překrytí Brdského 
potoka je připraven projekt. Plán rekonstrukce lamp běží o něco 
pomaleji. Část rezervovaných prostředků jsme totiž v rámci 
efektivity přesunuli na nové akce, u kterých je možno využít re-
konstrukce jiné infrastruktury (zejména akce ČEZu), což snižuje 
celkové náklady. Objem financí zůstal zachován. Lokalita Na 
Vyhlídce je zcela připravena, a již rozprodána, až bude postaveno 
8 domů, bude realizován konečný povrch. 
Pozemky v lokalitě Slovany-západ vykupujeme od soukromých 
vlastníků, a to za ceny, které dávají šanci, že celý projekt ne-
bude z účetního hlediska ztrátový, přičemž nad to je rozvojový 
efekt nepochybný. Město již do výkupu pozemků v této oblasti 
z vlastních zdrojů vložilo 15,7 mil. a zbývajících 5 mil. Kč bude 
zaplaceno z úvěru. Úvěr by měl investičně podpořit ještě prů-
myslovou zónu Vlkov. 
Do obou oblastí město již nainvestovalo přes 27 mil. Kč. Po 
vykoupení zbylých pozemků se zvýší i jmění města v těchto 
dvou oblastech, a to na 55 mil. Kč. Úvěr bude splácen z výnosu 
prodeje těchto pozemků a nijak výrazně se nedotkne standardního 
rozpočtu města. I. etapa v lokalitě Slovany západ je projektována 
pro cca 5 bytových domů a 68 rodinných domů.
Připravujeme se i další lokality pro větší počet rodinných domů, 
např. ve Vrchovině (13) a na Vlkově (11).   

Za páté - daně a poplatky
Poplatek za odpady pro rok 2007 snížíme na 200 Kč, v případě, že 
bude v roce 2007 občany zvýšeno množství vytříděného odpadu, 
tak poplatek pro rok 2008 úplně zrušíme, v případě poklesu bude 
vrácen na reálnou hodnotu nákladů.
Zrušíme poplatky za psy a zároveň budeme důsledně vyžadovat 
odpovědnost vlastníků za chování psů.

Jak plníme:
Poplatek za odpadky byl zrušen již pro rok 2008. V roce 2009 
zůstal poplatek na nulové výši, neboť občané třídí více než dříve, 
a to z hlediska poměru netříděného a tříděného odpadu. Celkově 
je odpadu samozřejmě více, jde však o to, že se zlepšuje poměr, 
tříděného odpadu je více. I v celostátním měření jsme obcí s vyni-
kajícími výsledky ve třídění. Pokud v letošním roce (2009) klesne 
v Nové Pace míra třídění (s určitou tolerancí), bude pro rok 2010 
poplatek obnoven ve výši 200 Kč.
Poplatky za psy jsou i nadále zrušeny (vybírání tohoto poplatku 
vyžadovalo třetinu pracovní síly), stejně tak poplatek ze vstup-
ného. Nebyla zvýšena daň z nemovitosti, zůstala ve výši před 
rokem 2007. 

Za šesté - životní prostředí
Zrekonstruujeme zeleň v parcích a na veřejných prostranstvích 
podle generelu zeleně. Zlepšíme čistotu města a zkvalitníme 
zimní údržbu. Koupíme vysavač na psí exkrementy. Vybudu-
jeme lesopark v lokalitě Střelnice. Zvýšíme množství zeleně ve 
středu města.

Jak plníme:
Rekonstrukce zeleně pokračuje dílčími kroky. Byl zpracován 
tzv. pasport zeleně, jakési kompletní zmapování veřejné zeleně, 
včetně požadavků na údržbu. 
Čistota města je permanentní problém. Snažíme se zapojit lidi 
s úřadu práce. Stav se zlepšil v místech nových chodníků, které 
umožňují použít techniku (např. chodník ke kapličce).
Vysavač psích exkrementů nebyl, s ohledem na stanovisko Tech-
nických služeb, které zjišťovaly reálné zkušenosti z jiných měst, 
koupen. Odchyt holubů na náměstí se zdá zatím úspěšným (na 
chodníku před Centrálem je to znát), ale jiní holubi uvolněnou 
niku jistě během pár let obsadí. 
Lesopark v lokalitě Střelnice postupně vzniká. Městu se podařilo 
na projekt „Regenerace příměstských rekreačních lesů v lokalitě 
Střelnice v Nové Pace – vegetace” získat 1,35 mil. Kč. Zeleň se 
objeví na obnoveném Dukelském náměstí. Letos bude probíhat 
rozsáhlá revitalizace zeleně na sídlišti.
Za zcela zásadní věc překračující volební období považujeme 
záměr na využití geotermální energie. Město v této oblasti patří 
mezi lídry v rámci ČR. 

Za sedmé - školství 
Vzdělání považujeme za základ budoucí prosperity města. Za 
prioritu považujeme výstavbu tělocvičny a rekonstrukci ZŠ Hu-
sitská. Nadstandardně podpoříme aktivní a iniciativní jednání 
jednotlivých školských zařízení.

Jak plníme:
Tělocvična začne žákům ZŠ Husitská sloužit od podzimu letošní-
ho roku. Celkové náklady na tuto akci přesahují 35 mil. Kč, tento 
výdaj ovšem zbrzdil zahájení výstavby bazénu. Na rekonstrukci 
téže školy máme projekt hotový. O zateplení se budeme snažit 
přes Státní fond životního prostředí. Některé dílčí věci (střecha 
na hlavním pavilónu) byly uhrazeny z vlastních zdrojů. Za čás-
tečné dotace se realizovala rekonstrukce teras a výstavba hřiště 
s multifunkční umělohmotnou trávou.
V obou mateřských školách se pokračovalo s úpravami exteriéru 
i interiéru. Za velký úspěch lze považovat, že město dokázalo i 
v době součastného „babyboomu” uspokojit prakticky všechny 
žadatele o umístění v mateřských školkách. To se podařilo zří-
zením detašované třídy MŠ Husitská pro předškoláky a zřízením 
přípravných tříd. Zároveň tím i vznikly další alternativy ve vzdě-
lávacím procesu.

Za osmé - sociální péče a zdravotnictví
Dokončí se novostavba domova důchodců. Po dokončení do-
mova důchodců se v penzionu zřídí ordinace odborných lékařů 
a vyvoláme jednání o zřízení stanoviště rychlé záchranné služby. 

R. Cogan, J. Cogan a M. Nýdrle - členové rady za Sportovce pro 
Novou Paku



6 7

Budeme vytvářet podmínky pro plnohodnotný život handicapo-
vaných občanů. 

Jak plníme:
Novostavba domova pro seniory byla dokončena. O rychlé zá-
chranné službě jednal místostarosta Hendrych. Podařilo se prosa-
dit, aby Nová Paka byla zařazena seznamu nových stanic. Je již 
dohodnuto i místo stanice v areálu domu s pečovatelskou službou. 
Vládní návrh zákona byl již ve sněmovně. Opozici se podařilo 
zablokovat téměř všechny reformy ve zdravotnictví a bohužel tak 
nebyl (doufejme prozatím) schválen ani tento. Nezbývá než věřit, 
že alespoň v tomto případě ve sněmovně zvítězí zdravý rozum. 
Krajské nemocnici Jičín jsme nabídli prostory v DPS pro novou 
a rozšířenou rehabilitaci.
Výrazněji podporujeme sdružení Život bez bariér při jejich akti-
vitách v bývalých jeslích Na Vyšehradě a sdružení Sportem proti 
barierám. Ostatní sdružení podporujeme v řádu tisíců Kč.
Důsledně se na požadavky vozíčkářů dbalo při projektování 
bazénu, ten by byl zcela bezbariérový.   

J. Hendrych a V. Roučka - členové rady za ODS

Za deváté - volnočasové aktivity
Koalice bude podporovat sport, kroužky mládeže a kulturní akce 
ve městě nejen dětí a mládeže, ale všech obyvatel. 

Jak plníme:
Tento bod nelze shrnout pod jedinou akci, je za tím určitý systé-
mový tlak na městská zařízení, která motivujeme tímto směrem 
(Dům dětí a mládeže, knihovna, školy). Dotčené výbory zastupi-
telstva finančně podporují jednotlivé aktivity. Nová sportoviště 
rozšířila možnosti pro smysluplné využití volného času. Zde je 
třeba zejména poděkovat za práci jednotlivým vedoucím či tre-
nérům, jejichž pomoc je nezastupitelná.

Za desáté - kultura
Připravíme důstojnou oslavu u příležitosti 650. výročí první 
zmínky o Nové Pace. Zajistíme projekt rekonstrukce MKS na 
multifunkční kulturní centrum a v případě přiznání dotace projekt 
realizujeme. 
Uskutečníme plán oprav stavebních památek.
Přijmeme vhodná organizační opatření ke zlepšení činnosti mu-
zea, kina a MKS.

Jak plníme:
Oslavy na konci června 2006 se setkaly se zájmem občanů. Na 
jejich základě vznikly kolem 21. června Slavnosti slunovratu, 
které se staly každoročním „městským festivalem”. Jako příjemná 
akce se ukazují i Předvánoční trhy, které letos proběhnou 28. 
11. 2009. Nové řiditelce MKS se podařilo udat správný směr v 
„živé” kultuře.
Projekt přestavby MKS je zpracován. V rámci správního řízení se 

řeší některé připomínky občanů. V tomto volebním období není 
financování rekonstrukce reálné, jde o 80 mil. Kč. Organizační-
ho sloučení kina a MKS přispělo k lepší koordinaci kulturních 
akcí. V muzeu nastoupil mladý vědecký pracovník, doktorand 
pro obor mineralogie, od něj čekáme výsledky ve výzkumu a 
zvýšení prestiže i atraktivity našeho muzea. Muzeum chystá 
rozšíření expozice.
Památky se daří opravovat nad očekávání (viz. výše). 

Za jedenácté - cestovní ruch
Zlepšíme služby informačního centra, podpoříme Geopark Český 
ráj pod ochrannou UNESCA a aktivně se zapojíme do činnosti 
tohoto geoparku. 
Zřídíme turistické webové stránky Novopacka jako východní 
brány geoparku Český ráj a vydáme propagační materiály. Řád-
ně označíme cyklostezky na Novopacku a zajistíme průběžnou 
úpravu lyžařských tratí.  

Jak plníme:
Služby informačního centra se nezměnily, hledáme však cesty, 
jak dál. V rámci projektu přestavby klenotnice (rozšíření expozice 
a bezbariérovost) je řešeno i nové informační středisko. Starosta 
města je členem výkonného orgánu sdružení Geopark Český ráj, 
jeho záměrem je postupné prosazení Nové Paky jako integrální 
součástí Českého ráje. Nová Paka již byla přeřazena do turistic-
kého regionu Český ráj.
Na propagaci Nové Paky jako východní brány Českého ráje jsme 
od Evropské unie získali 1,6 mil. Kč, za ně jsme vyrobili infor-
mační tabule, propagační tiskoviny a film. Zároveň byly spuštěny  
turistické webové stránky www.novopacko.cz. Na tento projekt 
jsme navázali dalším projektem Novopacko – kraj zkamenělých 
stromů, na který se podařilo získat 2,56 mil. Kč. V rámci tohoto 
projektu budou např. vydány tři publikace propagující náš region 
jako součást Českého ráje. 
Cyklostezky zatím nebyly označeny.
Úprava lyžařských tratí má bohužel zatím s ohledem na nedosta-
tek sněhu v posledních zimách malé opodstatnění, výrazně se však 
v Nové Pace zlepšily možnosti sjezdového lyžování.

Závěr
Lze shrnout tak, že v některých otázkách plníme prohlášení nad 
plán, někde se nám to zcela nedaří. Do konce volebního období 
máme ještě více než rok, a chtěli bychom ještě některé body 
naplnit. Celkové hodnocení plnění programového prohlášení 
ponecháváme čtenáři. 
Rada města: J. Cogan, J. Hendrych, R. Cogan, V. Roučka a 
M. Nýdrle

Čtvrtá květnová sobota byla 
slavnostním dnem pro nově 

narozené občánky Nové Paky
Tento den se konalo již tradiční Vítání občánků. Tentokrát 
se v obřadní síni sešly děti narozené od října 2008 do dubna 
2009. Celkem pan starosta Mgr. Josef Cogan a paní zastu-
pitelka Mgr. Anna Zukalová přivítali 31 občánků, z toho 15 
chlapců a 16 malých slečen. Všichni se zaujetím poslouchali 
nejen jejich  milá přání do života, ale i vystoupení dětí ze 
základní školy v Husitské ulici pod vedením paní učitelky 
Mgr. Břetislavy Dixové. Každý občánek dostal pamětní list 
a truhličku s novopackým achátem, jejich maminky potěšila 
růže.
Našim nejmenším i všem jejich blízkým přejeme, aby byl 
jejich život naplněn zdravím, úspěchem i láskou.

Marcela Fajferová
Matrikářka MěÚ Nová Paka
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ČTENÁŘI NÁM PÍŠÍ  . . .

V posledních měsících se 
v rubrice: „Čtenáři nám píší” 
rozpoutala debata o nalezené 
dokumentaci z činnosti K 231 
z roku 1968. Vzhledem k to-
mu, že se tato debata ubírá 
zcela nežádoucím směrem, 
pokládá výbor KPVČ v No-
vé Pace, z pověření členské 
schůze, za nezbytné vyjádřit 
stanovisko členů.
Nejdříve fakta - stanovy 
konfederace politických věz-
ňů České republiky uvádějí:
Hlava I., článek 2, odst. 1: 
KPVČ (Konfederace politic-
kých vězňů ČR) je právním 
a ideovým nástupcem „Klubu 
bývalých politických vězňů 
– K 231”; odst. 2: KPVČ je 
dobrovolným sdružením poli-
tických vězňů komunistického 
režimu bývalého Českoslo-
venska.; Hlava I., článek 3, 
odst. 2: KPVČ vyhledává, 
shromažďuje a zveřejňuje 
fakta, dokumenty a svědectví 
o zločinech KSČ a o porušo-
vání lidských práv a svobod 
orgány komunistické moci 
v období od 20. února 1948 
do 31. prosince 1989.; Hlava 
III. Čl. 9 odst. 1: Základem 
organizačního článku KPVČ 
je POBOČKA. Pobočky vzni-
kají podle územního principu; 
Odst. 3: Nejvyšším orgánem 
Pobočky je členská schůze. 
V období mezi členskými 
schůzemi je nejvyšším orgá-
nem pobočky její VÝBOR.
Potud stanovy KPVČ.
Nyní stručně k věci: Do vý-
boru pobočky jsou vybíráni 

schopní a fundovaní zástupci, 
kteří ovšem skládají „účty” 
členské schůzi, která je do 
funkce zvolila. Na Novopacku 
a Jičínsku bylo K 231 vole-
no ve dnech 14. a 25. dubna 
1968. Na řádné konferenci 
v Nové Pace bylo zvoleno 
dočasné vedení K 231 v tomto 
složení: předseda: plk. Bohu-
mil Liška (Lázně Bělohrad), 
místopředseda: mjr. Otakar 
Hrubý (Nová Paka), tajem-
ník: Radko Pavlovec (Nová 
Paka), předsedové komisí: 
JUDr. Jaroslav Potůček 
(Jičín), Vratislav Číla (Nová 
Paka), Zdeněk Šolc (Nová 
Paka), Irena Lacinová (Láz-
ně Bělohrad), MUDr. Božena 
Čílová (Nová Paka), Stanislav 
Hanuš (Vidochov), František 
Čížek (Nová Paka), František 
Malý (Stará Paka) a Miroslav 
Luks (Jičín).

Radko Pavlovec pracoval 
ve funkci tajemníka velmi 
zodpovědně. K jeho náplni 
náležel písemný styk s ústře-
dím K 231 a správa veškerých 
dokumentů pobočky (výňatky 
ze zápisů výslechů členů a ce-
lá korespondence organizace). 
Tyto dokumenty nebyly však 
v žádném případě jeho sou-
kromým majetkem!

Po ukončení činnosti K 231 
v srpnových dnech 1968 
považoval výbor organizace, 
ve kterém byl i Radko Pavlo-
vec, za důležité veškeré tyto 
dokumenty zachovat a uchrá-

nit. Proto bylo vše ošetřeno 
a s pomocí tří dalších členů 
zakopáno v lese. Hlavní práci 
vykonal Václav Pavlovec, 
který skříňku s dokumenty 
odborně zaletoval.
S odvoláním na čl.3, odst.2 
stanov, následnická organiza-
ce KPVČ cítila povinnost tyto 
dokumenty najít a zveřejnit. 
Proto byly již od roku 1989 
s velkým úsilím hledány. Po 
mnoha opakovaných poku-
sech a za pomoci modernější 
techniky byla tato snaha 
nakonec završena úspěchem. 
Dokumenty nalezl Jan Ma-
terna, který je proto uveden 
jako jejich nálezce. Nalezené 

Závěrečné vyjádření Výboru KPVČ k nálezu dokumentace K 231 v Nové Pace
dokumenty byly, po schvále-
ní členskou schůzí, předány 
Národnímu archivu v Praze. 
Jedině tam také zcela jistě 
patří.
Celá dokumentace je v Ná-
rodním archivu k dispozici 
k osobnímu nahlédnutí, ale 
hlavně bude sloužit jako stu-
dijní materiál. 
Členové výboru KPVČ po-
kládají toto své vyjádření za 
konečné a k věci se již nebu-
dou dál vracet.

Výbor Konfederace politic-
kých vězňů ČR – pobočka 41 

Nová Paka
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Okresní kolo 
mladých hasičů 
Sbor dobrovolných hasičů 
z Nové Paky se každý rok 
účastní se svými mladými 
hasiči okresního kola HRY 
PLAMEN. Nejinak tomu bylo 
i v roce 2009. Tato celoroční 
soutěž měla letošní vyvrcholení 
poslední víkend v květnu (29.-
31.5.2009). V pátek 29. květ-
na se proto sjeli mladí hasiči 
z celého okresu do Cerekvice 
nad Bystřicí, aby se zde utkali 
o co nejlepší výsledek v dis-
ciplínách požárního sportu a 
disciplínách CTIF. Za velmi 
chladného a deštivého počasí 
nejprve závodil hasičský potěr 
(mladší a starší žáci), nedělní 
dopoledne již patřilo soutěžím 
dorosteneckých družstev. No-
vopacký sbor měl opět jako 
jediný v okrese zastoupení ve 
všech vypsaných kategoriích 
(mladší a starší žáci, dorosten-
ky a dorostenci). 
Mladší a starší žáci změřili své 
síly v pěti disciplínách: štafetě 
požárních dvojic, štafetě CTIF, 
štafetě 4x60 metrů, požárním 
útoku CTIF a klasickém po-
žárním útoku. Dorostenecká 
družstva se o konečné umís-
tění utkala ve štafetě 4x100 
metrů, běhu na 100 metrů s 
překážkami jednotlivců a zá-
věrečném požárním útoku. K 
dosaženým výsledkům se ještě 
přičetlo umístění v podzimním 
branném závodě, důležité body 
byly připsány i za celoroční 
činnost oddílu. 
Mladší žáci Nové Paky ve slo-
žení: Lenka Fejfarová, Martin 
Fejfar, Martin Faltejsek, Hon-
za Číla a Terka Cermanová po 
pátečním menším zaváhání 
ve štafetě dvojic překvapili 
všechny přítomné vítězstvím v 
požárním útoku. Tímto dílčím 
vítězstvím si otevřeli cestu pro 
konečné třetí místo v kategorii 
mladších žáků v pětičlenných 
družstvech. Bronzová medai-
le v konkurenci 9 družstev v 
chladném počasí určitě zahřála 
nejenom malé závodníky, ale 
i jejich rodiče, kteří se na toto 
klání přijeli podívat. 
Na startu starší kategorie se 
sešlo 11 nejlepších družstev 
okresu, mezi kterými nechy-
bělo ani naše zastoupení. No-
vopačtí starší žáci závodili v 
sestavě: Daniel Linhart, Jirka 
Faltejsek, Honza Malý, Martin 

Pospíšil, Ondra Frýba, Denisa 
Drašarová, Irena Zahradní-
ková, Bára Maternová, Pavla 
Vágenknechtová a Míša Šub-
rová. I jejich celkové 7. místo 
můžeme hodnotit jako dobrý 
výsledek, vždyť tato sestava 
se vlivem jiných zájmových 
kroužků sešla pohromadě 

prakticky až na těchto závo-
dech. Jejich nesehranost tak 
měla hlavní podíl na konečném 
výsledku. Důležité ovšem je, že 
tyto děti mají zápal pro věc a 
chuť pro sebe (a nejen pro sebe) 
něco udělat. 
Od nedělního rána pokračovaly 
okresní závody soutěží dorostu. 
Bohužel v této věkové kategorii 
není v okrese příliš veliká kon-
kurence. Do Cerekvice proto 
dorazila jen družstva z Nové 
raky a Ostroměře, doplněná o 
několik jednotlivců, kteří bo-

jovali o postup do krajského 
kola. Z vítězství se tak radova-
la děvčata z Nové Paky, která 
nastoupila v tomto složení: 
Lenka Brádlová, Denisa Po-
vrová, Anna Machotková, Jana 
Mikešová, Jitka Bezstarostová, 
Klára Volšičková, Bára 
Maternová a Míša Šubrová. 

Chlapci z Nové Paky porazili 
smíšené družstvo z Ostroměře 
a společně z děvčaty tak po-
stoupili do krajského kola. O 
tento úspěch se zasloužili tito 
dorostenci: Jirka Drašar, Mar-
tin Vencl, Milan Grund, Mirek 
Malý, Standa Zahradník, Milan 
Vencl a Dan Linhart. 
Při závěrečném vyhlášení vý-
sledků byli dekorováni i nej-
lepší jednotlivci v běhu na 100 
metrů překážek, kde se sešla 
přece jen silnější konkurence. 
V náročných povětrnostních 

podmínkách opět kralovali No-
vopačtí, když se ve 12 členném 
startovním poli umístilo 5 bor-
ců z Paky na prvních šesti mís-
tech. Za vítězným Zikmundem 
z Újezdu pod Troskami zaostal 
na druhém místě Míra Malý 
pouze o 8 setin sekundy (čas 
19:46), na třetím místě skončil 
Jirka Drašar ( 21 :65 ), čtvrtý 
pak doběhl Martin Vencl (22:
98), páté místo obsadil Milan 
Vencl (24:06) a šesté Milan 
Grund 
(24:25). V dívkách se přeborni-
cí okresu stala novopackáAnča 
Machotková (čas 20:64), která 
dokázala porazit loňskou 
účastnici Mistrovství České 
republiky na této trati Šárku 
Jebavou ze Slatin. Na třetím 
místě doběhla ve stejném čase 
(20:79) Lenka Brádlová z Nové 
Paky, a tak o konečném umís-
tění rozhodoval až o 4 setinky 
horší druhý čas Lenky. Ještě na 
čtvrtém místě skončila další no-
vopacká závodnice Jíťa Bezsta-
rostová (21:08). Z dosažených 
časů je vidět, že hlavně v dívčí 
kategorii bylo startovní pole 
opravdu vyrovnané. 

Na závěr se sluší poděkovat 
všem, kteří v tomto chladném 
a deštivém víkendu úspěšně 
reprezentovali Novou Paku! 

Lubomír Exner 
SDH Nová Paka
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Náš rok ve Svazu důchodců ČR - regionální org. Nová Paka

O čem se zmínit nejdříve? Udělám nejprve seznam akcí:
1. Janské Lázně – rekondiční pobyt – 84 osob
2. Rekreační pobyt na chatě Lenoch v Rokytnici nad Jizerou
3. Zájezdy do solné jeskyně do Polska – ozdravný zájezd 

s účastí 506 osob
4. Schůze s přednáškami na zajímavá témata a s oblíbenými 

koláči a kávou
5. Taneční neděle + Jarní zábava
6. Výlet – 1x tajný – poznávání
7. Zájezdy do divadla v Mladé Boleslavi a Vysokém nad Jize-

rou
8. Sport – soutěž v kuželkách 2x
9. Sběr použitého ošacení – humanitární činnost
10. Léčitel pan Havelka – 1x měsíčně

Jak jsou všechny akce oblíbené? Je to vidět na jejich návštěv-
nosti, protože si může každý vybrat, co mu vyhovuje, kde je 
mu dobře. Vzájemně se setkat s lidmi, se kterými mu je hezky. 
V našem věku jsou právě tato setkání velice důležitá. Někoho 
posílí to, že si uvědomí, že jsou na tom lidé ještě hůř než on a 
mají elán, druhé potěší to, že mohli ještě něco vidět nebo do-
kázat, a tak berou svůj zdravotní hendikep trochu s nadhledem, 
jinému rekondice nebo solná jeskyně přidá trochu zdravíčka. 
Máme radost, že takto to chápou i na OÚ ve Staré Pace a jejich 
dar 10 000,-Kč nám umožňuje v našich aktivitách pokračovat. 
Paní starostka Hlostová dochází i někdy mezi nás a vždy je to 
velice pěkné setkání. Děkujeme celému jejímu týmu na OÚ za 
přístup k nám, což se ovšem nedá říci o přístupu MěÚ v Nové 
Pace. Město Nová Paka s námi komunikovalo pouze odpovědí 
v tomto znění: 

MĚSTO NOVÁ PAKA, SOCIÁLNĚ ZDRAVOTNÍ KOMISE

SVAZ DŮCHODCŮ

ČR, O.S. ZÁKLADNÍ ORG.
509 01 NOVÁ PAKA

V NOVÉ PACE DNE 16. 3. 2009

Sdělení – žádost o příspěvek
 
Na základě Vaší žádosti o poskytnutí příspěvku na činnost 
Vaší organizace sdělujeme, že komise na svém zasedání dne 
9. 3. 09 žádost projednala a rozhodla o odložení z důvodu 
velmi napjatého rozpočtu.
Zároveň však komise město žádá o navýšení rozpočtu. 
V případě příznivého rozhodnutí bude Vaše žádost v letoš-
ním roce opět projednána.
Děkuji za pochopení

Vyřizuje: Kazdová  Předseda komise: MUDr. Roučka

Stará Paka má 80 členů, Nová Paka má 257 členů, ale všech akcí 
se zúčastňujeme 50/50%.

Celému výboru našeho Svazu děkujeme za jejich práci, vždyť 
téměř denně je někdo v kanceláři. Než někam jedeme, je plno 
práce se zajištěním, přípravou, zaplacením a my už jen sedneme 
do autobusu a užíváme si hezké zážitky. Vím, že nemluvím pou-
ze za sebe, ale za mnoho našich spokojených členů.

Horáčková

SVAZ DŮCHODCŮ
Kouzelnické duo Radek a Simona (z Nové 
Paky) v sobotu 16. 5. 2009 soutěžilo v Liberci 
na mezinárodním festivalu Moderní magie 
„JEŠTĚDSKÝ KRYSTAL“.
V kategorii iluze obsadila packá dvojice 1. místo. Poté ještě večer 
s tímto programem vystupovala na slavnostním galavečeru. 
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Jak již titul napovídá, letadlo-
vá loď Foch francouzského 
námořnictva se stala hlavní 
atrakcí již X. jubilejního 
ročníku soutěže plastikových 
modelů „Novopacký šut-
rák”, která proběhla v sobotu 
16.5.2009 v areálu DDM Sto-
nožka a v prosto-
rách školní jídelny 
v ZŠ Husitská 
v Nové Pace. 
Po zkušenostech 
z minulých let 
a kapacitních 
důvodů jsme se 
tentokráte roz-
hodli s laskavým 
svolením vedení 
ZŠ Husitská uspo-
řádat část soutěže 
ve školní jídel-
ně. Návštěvníci 
soutěže, kterých 
bylo více než 700,  
mohli vidět cel-
kem více než 700 
soutěžních mode-
lů, které spadaly 
do 54 soutěžních 
kategorích, zvláštních ocenění 
a cen od belgických a pol-
ských modelářů. Jednotlivé 
kategorie zahrnovaly modely 
letadel, lodí, lokomotiv, vr-
tulníků, ponorek, aut, bojové 
techniky, dioramat a figurek. 
Nesoutěžně dále byly modely 
vystaveny na klubových pre-
zentacích belgických klubů 
A.I.M.S. z Monsu a Obi Box, 
polského K.M. Skorpion ze 
Świdnice a našeho mateřské-
ho klubu KPM Nová Paka. 
Jako již tradičně, vítězové 
v jednotlivých kategoriích 
získali cenu – achát z našeho 
regionu, věcné ceny a upo-
mínkové diplomy. Pro více 
informací ohledně výsledků  
soutěže navštivte prosím 
náše webové stránky: www. 
kpmnp.wz.cz. Cenu starosty 
města pana Mgr. Josefa Co-
gana a absolutním vítězem 
se tentokrát stal obří model 
letadlové lodi Foch v měřítku 
1:100 od francouzského mo-
deláře Ives Marchanda. Poně-
vadž se jednalo vůbec o první 
premiéru prezentace v České 
republice a v zemích bývalého 
východního bloku, dovolte 
nám, prosím, loď a model lodi 
blíže představit: 
Foch byla francouzská leta-
dlová loď. Byla sesterskou lodí 

letadlové lodi Clemenceau, 
která sloužila ve francouzském 
loďstvu v letech 1963 až 2000. 
V roce 2000 byla loď prodána 
do Brazílie, kde nese jméno  
São Paulo.  Šlo od druhou 
francouzskou válečnou loď, 
která byla pojmenována na 

počest významného francouz-
ského maršála z první světové 
války Ferdinanda Focha. Po 
vyřazení letadlové lodi Foch 
zůstává prozatím jedinou 
francouzskou letadlovou lodí 
Charles de Gaulle. Stavba lodi 
započala v listopadu 1957 a 
v červenci 1960 byla spuštěna 
na vodu. Uvedení do služby 
následovalo 15.7.1963. Loď 
měla délku 265 m, šířku 51 
m, ponor 8,6 m, výtlak 33 tisíc 
tun, maximální rychlost 60 
km/h a posádku 1338 mužů. 
Na jejich palubách se nachá-
zelo 40 letounů 6 různých 
typů.
Jen samotné plánky na model 
lodi shromažďoval 63 letý 
zručný modelář, původně vy-
učený truhlá,ř 3 roky, aby celé 
dílo za dalších 15 let v roce 
2007 dokončil. Sám osobně 
loď několikrát navštívil, pořídil 
bezmála 500 snímků, nafilmo-
val jednotlivé části a provoz 
lodi a rovněž získal zvukový 
záznam vzletu a  přistání le-
tounů. Na samotném fukčním 
RC modelu bylo naistalováno 
500 žároviček, z palub startují 
a přistávají letadla, jeřáby se 
vysouvají, radary se otáčejí, 
výtahy se spouštějí nahoru a 
dolů, pomocné vozíky jezdí 
po palubě a mnoho dalších 
až neuvěřitelných efektů. Dle 

autorova skromného vyjádření 
se on v Evropě s podobným 
modelem ještě nesetkal a do 
svého skvostného díla během 
stavby investoval zhruba 20 
tisíc EURO (přes půl milionu 
korun) v materiálu. 
Divácké ohlasy po zhlédnutí 

prezentace byly vskutku velmi 
kladné a uznalé nad mravenčí 
modelářovou prací. Vše bylo 
ještě umocněno originálním 
zvukovým doprovodem a vi-
deoukázkami, díky kterým se 
divák mohl vcítit do atmosfé-
ry na lodi. Od čtvrtka 14. 5. až 
do soboty 16. 5. probíhaly po 
sobě se opakující prezentace 
jak pro školy, tak pro širokou 
veřejnost.  
Novopacký šutrák byl opět 
pohodovou akcí, na kterou se 
modeláři rádi sjíždějí i z velké 
dálky. Byli jsme potěšeni, že 
jsme mohli přivítat některé 
domací, ale i zahraniční mo-
deláře vůbec poprvé. Jedním 
takovým příkladem je firma 
HPH z Kutné Hory, která po-
skytla na naši soutěž obří mo-

dely 2 letadel (P-47 a F-16). 
Klubu plastikových modelářů 
z Nové Paky se tak nejen 
vyplatila pečlivá práce při 
neúnavné propagaci na každé 
modelářské akci v minulém a 
letošním roce, ale hlavně  úsilí 
spojené se samotnou organi-
zací celé akce, která by však 
nebyla možná bez pomoci 
našich sponzorů :  United 
Energy, Horava s.r.o., LK Au-
toservis s.r.o. Česká Skalice, 
Lohmann & Rauscher Nová 
Paka, Quittner & Schimek 
s.r.o. Nová Paka, Elektro Dou-
bek s.r.o. Nová Paka, FITOS 
Tiskárna Stará Paka, VENDI 
– zdravý životní styl, LOM 
Praha, OMNIPACK a Pivovar 
Nová Paka. Nemalý dík patří i  
modelářským firmám KoPro, 
Eduard, MPM, CMK a JaPo 
za poskytnuté ceny pro žáky, 
avšak hlavní poděkování patří 
především Městu Nová Paka 
za jejich podporu a sponzor-
ství a dále poté DDM Stonož-
ka, ZŠ Husitská za poskytnutí 
vhodných prostor. Za materi-
ální zajištění patří také velký 
dík MKS Nová Paka, Kobit 
s.r.o.  a Militký – společenské 
služby Nová Paka.    
Naším loňským přáním bylo 
přilákat další zdatné modelá-
ře, získat divácky atraktivní 
modely, ale především pre-
zentovat krásu plastikového 
modelářství vůbec, a podnítit 
tím začínající modeláře. Mys-
líme si, že jubilejní X. ročník 
naše předsevzetí k naší spoko-
jenosti splnil a přejme si, ať se 
příští ročníky rovněž dle naše-
ho očekávání vydaří. Budeme 
se těšit opět v květnu v roce 
2010. Za KPM Nová Paka
 

Radim Karel 

LETADLOVÁ LOĎ FOCH PÝCHOU JUBILEJNÍHO X. ROČNÍKU NOVOPACKÉHO ŠUTRÁKU 
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Gratulujeme
dne 14. srpna 2009 oslaví 90. narozeniny paní 

Marie Skolková z Vlkova, 
bývalá vedoucí sestra z dětského domova v Nové Pace.
K významnému životnímu jubileu vše nejlepší, brzké 
uzdravení, zdraví, spokojenost přejí a na léta strávená 

pod jejím vedením - vzpomínají „holky“ 

KARNEOL Nová Paka 
pořádá

dne 15. srpna 2009
(v rámci Hrubé pouti)

prodejní

XI. Novopacké setkání 
sběratelů

nerostů a zkamenělin
Sál hotelu Centrál v Nové Pace

Otevřeno 8.00 - 14.00 hodin
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V letech 2006 a 2007 pořádali 
dobrovolní hasiči v Čisté u 
Horek čtyřiadvacetihodinové 
vytrvalostní závody strojů 
s motory Jawa 50. Závod se 
však z původní recesistické 
akce rozrostl v seriózní mo-
toristický podnik a bylo třeba 
najít odpovídající zázemí. To 
pořadatelé nalezli v areálu 
autoklubu ve Štikovské rokli, 
kam se letošní ročník 
závodu Fichtlmánia 2009 
přesouvá.
Přihlašování do závodu 
již od začátku března 
běží na internetových 
stránkách závodu 
www.cistauhorek.cz/
fichtl. Zde jsou průběžně 
dopisovány další regis-
trované stáje, kterých 
je v době vzniku tohoto 
článku již třiapadesát. 
V jedné posádce je avi-
zována dokonce i účast 
účastníka Dakaru, mo-
tocyklisty Ivo Kaštana. 
Maximální počet týmů je 
pak stanoven na osmde-
sát strojů.
Každý tým tvoří tři 
jezdci a jeden mecha-
nik. I mechanik se může 
závodu zúčastnit jako jezdec. 
Jezdí se na vlastních motocy-
klech v kategoriích továrna 
a special. Motorky v obou 

kategoriích jsou vybaveny 
motorem Jawa 50, u továrních 
strojů pak musí jít o celé typy 
motorek pařez, pionýr nebo 
mustang s rokem výroby max. 
1989, a to bez vážnějších 
úprav (podmínky jsou opět na 
webu závodu).
Závod trvá 24 hodin, jezdci se 
mohou libovolně na stroji stří-
dat a posádka může v závodě 

využít dva kompletní motory. 
Takovýto závod se nejede 
nikde jinde v republice. Přije-
dou soutěžit posádky z celých 
Čech, Moravy, ale jsou přihlá-

šena i družstva ze Slovenska. 
Tím závod nabírá mezinárodní 
charakter.
Fichtlmánia 2009 začne ná-
jezdem posádek do dep na 
Štikově v pátek 17. července 
dopoledne. Vlastní závod star-
tuje v 17:00 hodin a pojede se 
po autokrosovém i motokro-
sovém okruhu a přilehlých ko-
munikacích ve Štikovské rok-

li. Všechny pozemky dotčené 
závodem jsou v majetku nebo 
užívání autoklubu. Závod i 
programy jsou koncipovány 
tak, aby minimálně zatížily 

Fichtly se stěhují do rokle
obytné části Nové Paky.
Souběžně se závodem poběží 
vedle dep doprovodný pro-
gram. V pátek 17. července 
zde od 19:30 hodin zahrají 
novopacké kapely Samhain a 
Switch Off. V sobotu dopo-
ledne proběhne kadeřnická 
show novopackého Salónu 
De Coiffure nebo bude možné 
zhlédnout v akci historickou 

parní stříkačku hasičů 
z Roztok u Jilemnice. 
Odpoledne program 
začne v 15:30 kon-
certem jilemnických 
rockerů, kapely 
Svrab. V 17:00 hodin 
bude ukončen závod a 
zároveň začne koncert 
dolnokalenské sku-
piny Scelet. V jeho 
závěru pak proběhne 
vyhodnocení závodu a 
předání cen vítězům. 
Po celou dobu akce 
bude k dispozici ob-
čerstvení, jídlo i pití. 
Partnerem akce je 
Plzeňský Prazdroj a 
na čepu budou piva 
Gambrinus a pře-
devším jedenáctka 
z Velkých Popovic 

– Kozel Medium. Pro případ 
nepříznivého počasí bude na 
akci stát velký párty stan, kam 
se dá v pohodě schovat.
Akce je jedinečná a kdo se jí 
v minulosti zúčastnil, nemůže 
zapomenout. Jistě tu budou 
opět natáčet i různé televizní 
štáby, vždyť něco takového se 
skutečně jinde neuvidí.
Závod podporují i firmy 
z Novopacka, ozvučení má na 
svých bedrech Jéňa Horáček 
ze Studence a Jirka Horáček 
z Nové Paky, bude zde také 
nepřetržitá zdravotní služba.
Zveme všechny na netradiční 
akci a zároveň žádáme o do-
držování dopravního značení, 
nevjíždění do zakázaných zón 
a dbaní na pokyny pořadatelů. 
Děkujeme také za pronájem 
areálu Autoklubu Nová Paka 
a za spolupráci Městu Nová 
Paka, Policii ČR a Městské 
policii Nová Paka. Přijďte se 
podívat na závod, podpořit 
místní posádky nebo si jen tak 
užít muziku a společnost přá-
tel v depech. Za pořadatelský 
tým zve Láďa Jiřička



14 15

V jedné staré písničce se zpí-
vá, že „trocha historie nikoho 
nezabije”. Je to pravda, ale je 
zapotřebí v určitých chvílích 
v každém člověku vyvolat 
vzpomínky na chvíle, které 
se někomu budou zdát již 
událostmi, které se podle nich 
určitě nestaly a jsou planým 
výmyslem a to všech starších 
občanů. Tyto pro někoho vý-
mysly se nestaly před tak dáv-
nou dobou, ale je to pouhých 
40 let lidského života.
Začněme od chvil, které nasta-
nou opět po prázdninách dětí. 
Budete opět prožívat to, kdy 
započne všem mladým začátek 
školního roku. Připomeňme si 
proto události dnes již zapome-
nuté a pro někoho nemožné. 
Tenkrát škola blízko zdejšího 
sídliště, dnes zvaná Základní 
škola Husitská v Nové Pace, 
neexistovala. Škola pro dnešní 
již „dospěláky”, byla pouze 
ve městě, a to Základní škola 
Komenského, která je vedle 
pošty, a druhá základní škola 
byla v dnešní Radnici. Zavzpo-
mínejte si i vy, dnes již rodiče 
dalších dětí, na to, co se muselo 
udělat pro to, abyste se z nové-
ho sídliště do školy dostali.
Z rozestavěného sídliště, kdy 
ještě nebyly silnice ani chodní-
ky, se muselo až ke státní silni-
ci dostat přes bláto – „červenou 
jílovačku”, která byla poházena 
většími kameny, po kterých se 
muselo přeskakovat. Někteří si 
v tašce nosili náhradní obuv a 
aby do školy došli čistí, tak se 
za silnicí přezouvali.
Jak jsem již předeslal, zdejší 
škola zde ještě nebyla, a tak 
se v proudu dětí, kterých zde 
s rodiči bydlelo hodně,muselo 
chodit přes tuto tenkrát již dost 
používanou silnici. Státovka 
byla používána nejen našimi 
dopravními prostředky, ale 
v té době i vojsky spojenec-
kých armád, která na nějaké 
dávání přednosti na přechodu 
vůbec nebrala ohled. Každé 
dítě, nemělo-li doprovod ně-
koho z rodičů, si muselo dávat 
na přejití přes silnici pozor 
samo. V té době také ještě ne-
byl žádný dozor strážníků na 
přechodech, jako je to dnes. 
Cesta do školy vedla dále okolo 
místního hřbitova až do města 
a po vyučování již v menším 
složení zpět do sídliště. Bylo 
tenkrát zázrakem, že se žádný 

úraz dětí na takovém úseku 
cesty nestal.
Toto vzpomínání není pouze o 
cestě do školy. K tomu, aby se 
ve škole dalo učit, bylo nutné 
též nakoupit potřebné pomůc-
ky, které se tenkrát nakupovaly 
v dnešním obchodě Papírnictví, 
dříve nazývaném Narpa. Zde ke 
konci prázdnin nebo na začátku 
školního roku bylo nutné vystát 
dlouhou frontu, a to někdy až 
před krám. Do sídliště bylo 
potřebné si nakoupené v ruce 
odnést. Nebo měl-li tatínek mo-
tocykl, tak odvést. Soukromých 
aut ještě tolik nebylo a to z toho 
důvodu, že každý, kdo chtěl v 
sídlišti bydlet, musel složit u 
Státní spořitelny stavebnímu 
družstvu finanční podíl ve 
výši 10 000 Kč (což tenkrát 
byly velké peníze) k získání 
bytu. Chtěl-li si někdo pořídit 
auto, tak se muselo v rodinách 
dále šetřit. Nejrozšířenějším 
dopravním prostředkem rodiny 
byl v té době, a to skoro v kaž-
dé rodině, motocykl, na kterém 
se vše potřebné přepravovalo. 
K dalšímu žití na sídlišti bylo 
též nutné zajistit potřebné suro-
viny k přípravě jídla pro rodinu. 
Ten, kdo měl možnost denně 
docházet z důvodu zaměstnání 
do města si toto obstaral tam. 
Ti, kteří tu možnost neměli, 
tak pro ně byla jediná možnost 
nákupu v nejbližším okolí a to 
v malém krámečku, v tehdejší 
Regule, nyní ZPA. Krámek měl 
tenkrát sloužit pouze jen pro 
několik okolních domků nejblí-
že ZPA. Tento krámek tenkrát 
vedla paní Militká a opravdu 
se zde dalo nakoupit pouze to 
nejzákladnější, což bylo mlé-
ko, chleba, rohlíky, mouka a 
několik druhů pití jako šťávy, 
(balená voda tenkrát nebyla). 
Nákup již tenkrát podle sepsa-
ného požadavku v dodané tašce 
paní Militká každému do tašky 
během dopoledne nachystala a 
po práci a zaplacení si nákup 
každý odnášel domů.
Podle rozhodnutí vyšších orgá-
nů v sídlišti prodejna potravin 
tenkrát z důvodů šetření stát-
ních peněz neměla být vůbec 
postavena, ale na zásah vedení 
družstva, spolu s představiteli 
tehdejšího MNV, bylo po ur-
genci přímo na vedení tenkrát 
KNV v Hradci Králové posta-
vení přislíbeno a v září roku 
1970 prodejna otevřena pod 

názvem „Nákupní středisko 
Jednoty Studénka”.
Do otevření této prodejny 
do sídliště dojížděla tenkrát 
s  prodejem masa a ostatních 
výrobků jedenkrát v týdnu po-
jízdná prodejna a to do prostoru 
dnešní restaurace „Na růžku”. 
Svůj příjezd prodejna ohla-
šovala mohutným troubením 
klaksonu.
Vše potřebné, což myslím ny-
nější restauraci „Na smetišti” s 
prodejnou drůbeže Rabbit, se 
dobudovávalo až po konečné 
dostavbě sídliště, což bylo, jak 
jsem již napsal, až v roce 1972, 
a to po dobudování posledního 
bytového domu (poslední vě-
žák). Tenkrát v těchto prosto-
rách měly Pozemní stavby své 
uzavřené sklady.
Od roku 1968, kdy jsme se do 
nových bytů nastěhovali, jsme 
veškeré nepříjemnosti bydlení 
museli snášet, ale byli jsme 
rádi, že bydlíme, a to samo-
statně a ve svém.
V dnešní době, kdy byla vel-
kým nákladem zmodernizo-
vána prodejna Jednoty, nyní 
COOP TOP, ve které si může-
te nakoupit vše od potravin a 
průmyslového zboží a masných 
výrobků po časopisy, vám, a to 
hlavně mladým, se bude všech-
no toto vypravování zdát úplně 
nemožné. Zkrátka žádný z vás 
v té popisované době nežil a ti 
starší ještě žijící již raději na to 
ošklivé, co bylo, rádi zapomně-
li. Je však nutné i tyto nehezké 
vzpomínky z dob mladé histo-
rie si čas od času připomenout a 
vědět, že vše nebylo tak růžové, 
jak se nyní všem mladým zdá.
Potvrzení těchto údajů si 
prosím, vy mladí, nechte vy-
pravovat od svých dědečků a 
babiček.
Mohl bych vám ještě vy-
právět o tom, co je dnes již 
samozřejmostí, čímž myslím 
topení v bytech, neboť kotelna 
nebyla ještě zcela dohotovena 
a předána. Po předání nastaly 
potíže s dodávkou tepla do 
bytů. Někdy nešel pro kotelnu 
elektrický proud, jindy zase 
nešla z městského vodovodu 
voda a topení se zavzdušňova-
lo. V bytech se proto dotápělo 
jednak elektrickými kamínky 
a nebo se sháněla a s protekcí 
kupovala a zapojovala naftová 
kamna. Tenkrát toto topení šlo, 
neboť jeden litr topné nafty v té 

době stál 0,80 Kč a vydržel hřát 
v jedné místnosti jednu hodinu, 
což pro malé děti bylo výbor-
né. Některé potíže byly tenkrát 
i s dodávkou vody z městského 
vodovodu. Stávalo se, a to dost 
často, že voda netekla a dodáv-
ku do sídliště obstarávaly cis-
terny. Potíž byla v tom, že se 
dost často v rodinách stalo, že 
zůstal kohoutek od vody ote-
vřen a po spuštění voda tekla a 
tekla a několik rodin pod nimi 
bydlících bylo vyplaveno, což 
bylo nepříjemné. Byly to však 
začátky společného bydlení.
Dalším oříškem byl příjem te-
levize, který měl pouze jeden 
možný přijímaný program. 
Jaká byla sláva, když začala 
československá televize vysílat 
v červnu 1970 druhý program. 
To se dle zveřejněných návo-
dů začaly dělat ručně potřebné 
antény a ta radost, že nějaký 
černobílý „šum” se v té době 
podařilo do přijímače dostat.
Silnice a parková úprava se 
v sídlišti prováděla až v dal-
ších letech, a to koncem roku 
1971a zjara roku 1972. Do té 
doby jsme chodili po polože-
ných panelech. Tyto panely 
jsme si mohli od PS, jako 
noví obyvatelé bytů odkoupit 
a zaplatit a dovezený kámen 
pod ně brigádnicky o sobotách 
rozhodit (v rozpočtu stavby 
domů toto nebylo).
Veřejné osvětlení pro sídliště 
bylo zprovozněno 25. 7. 1970 
a to ve 20 hodin večer (bydlící 
v druhém domě sídliště se stě-
hovali v srpnu roku 1968.) To 
byla sláva, již jsme nechodili 
ve tmě. Jako perličku uvádím, 
že prostor pro trávu u každého 
domu jsme zjara uhrabávali a 
vyrostlou trávu okolo každého 
domu jsme brigádně sekali 
a také sušili. Zřízená dětská 
hřiště si každý dům sám 
udržoval. Že by nám údržbu 
prováděly Technické služby, 
byl pouze sen.
O dalších pro vás neskutečnos-
tech, by se dal napsat ještě další 
článek, ale o tom zase až ně-
kdy příště. Má-li někdo zájem 
o získání pravdivosti zpráv o 
dřívějším žití na sídlišti, může 
se zeptat svých nejbližších 
starších občanů. 

Ze svých vzpomínek v roce 
2009 zpracoval 

Jarka Lepšík 

Vzpomínky na všelicos, hlavně pro mladé
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Stojí to za zamyšlení?
Ve čtvrtek 21. 5. ráno mě če-
kala plná schránka různých 
materiálů. Bylo jich přes 30, 
některé dvojmo. Začala jsem 
je prohlížet a třídit. Ze všeho 
mě zaujaly jen asi 4 informace, 
které eventuálně můžu použít. 
Ostatní jsem vyřazovala pro 
kontejner. Třídím odpad. Začí-
nala jsem se zlobit. Proč mám 
ve schránce upoutávky na akce, 
které už proběhly? To si někdo 
dělá blázny, nebo nemyslí? 
Např. včera, 20. 5. jsem mohla 
prodat akcie. Také jsem mohla 
něco koupit na tržnici od nejlev-
nější, ale nejmenované firmy. 
Nabídky celkem zajímavé, ale 
akce proběhla v pondělí a dnes 
je čtvrtek. Také jsem mohla 
včera navštívit prezentační akci 
v Novopackých sklepech. Dále 
byla nabídka specializovaných, 
ale vzdálených prodejen Kor-
rekt, zboží celkem běžné, zato 
na křídovém papíru. Zaujala mě 
též likvidace zásob až do domu s 
0% navýšením, ale adresa nikde. 
Až s brýlemi a lupou poslední 
věta na zadní stránce – Reta 
Stores Strakonice. To není 

účinná reklama firmy. Člověka 
napadne – je-li to úmysl, nebo 
se někdo kryje? Tato nadílka 
reklamních materiálů mě dost 
rozladila. Dřív se šetřilo papí-

rem. Myslím, že šetřit lesy má i 
v dnešní době své opodstatnění. 
Moje schránka trpí, přetéká. 
Není komu si postěžovat na na-
bízené, ale nevyžádané reklamní 

materiály, někdy sice atraktivní, 
ale už několik dní prošlé. Poradí 
nebo pomůže někdo nespokoje-
ným občanům? Jediné, co mě 
opravdu zaujalo, byl prostý, bílý 
leták s pozváním na tradiční, už 
desátou prodejní výstavu orchi-
dejí a dalších vzácných rostlin 
v Chotči. Skončí 7. 6. Určitě se 
tam podívám. Zlata Zákoutská
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Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu 
kina 17 – 20.15 na tel. 493 722 892, 8 – 15.30 na tel. 493 721 928 nebo na HYPERLINK „http://www.kultura-novapaka.cz/“, www.kultura-novapaka.cz,HYPERLINK „http://
www.munovapaka.cz/“ HYPERLINK „mailto:kino@kultura-novapaka.cz“, kino@kultura-novapaka.cz, HYPERLINK „http://www.munovapaka.cz/“ , info@kultura-novapaka.czHY-
PERLINK „http://www.munovapaka.cz/“ 

Předprodej a prodej vstupenek: Pokladna otevřena půl hodiny před 
začátky představení. Změna programu vyhrazena.

ČERVENEC - 1. středa pouze v 17.30 hodin

Nejkrásnější hádanka
Na začátek prázdnin jsme pro vás připravili reprízu úspěšné české po-
hádky režiséra Zdeňka Trošky.  
Přístupný – vstupné 59 Kč -  98 min.

3. pátek pouze ve 20 hodin

Sedm životů
Sedm jmen. Sedm cizinců. Jedno tajemství. V hlavní roli: Will Smith.
Drama USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 69 Kč - 123 min.

4. sobota v 17.30 a ve 20 hodin

Kozí příběh – Pověsti staré Prahy
Staré pražské legendy v prvním 3D animovaném filmu. Český animovaný 
film – přístupný – vstupné 64 Kč -  81 min.

8. středa pouze ve 20 hodin

Krvavý Valentýn
Jízda do pekel právě začíná. Volné pokračování hororu z roku 1981.
Horor USA – nepřístupný do 18 let – vstupné 69 Kč - 101 min.

9. čtvrtek pouze ve 20 hodin

Občan Havel přikuluje
Tvůrci dokumentu Občan Havel přikuluje Jan a Adam Novákovi se 
vracejí do minulosti, aby ilustrovali, jak vznikla slavná hra Audience. 
Zároveň uvádějí diváka do paradoxů podivného světa československé 
normalizace. Hrají: Václav Havel, Pavel Landovský, Jiřina Bohdalová. 
Ivan Magor Jirous. 
Český dokumentární film – přístupný – vstupné 64 Kč – 74 min.

10. pátek pouze ve 20 hodin

Na vlastní nebezpečí
Vzrušující souboj s divokým přírodním živlem i hranicemi vlastních 
možností. Režie: Filip Renč. 
V hlavních rolích: Jiří Langmajer, Filip Blažek. Český film – přístupný 
– vstupné 59 Kč – 92 min. 

11. sobota pouze ve 20 hodin

Poslední dům nalevo
Co byste udělali člověku, který ublíží vašim nejbližším? Thrillerem 
Poslední dům nalevo odstartoval v roce 1972 kariéru mistr hrůzy Wes 
Craven. Jeho remake má vyděsit novou generaci návštěvníků kin a slibuje 
stejně šokující podívanou. Horor USA – nepřístupný do 15 let – vstupné 
64 Kč – 109 min.

14. úterý pouze ve 20 hodin

Transformers: Pomsta poražených
Čas odplaty nadešel. Mimozemští roboti měnící se v pozemská auta 
jsou zpátky.
Akční sci-fi USA – přístupný – vstupné 69 Kč – 147 min.

15. středa pouze ve 20 hodin

Na odstřel
Vše, co řeknete, bude použito. Režisér Kevin Macdonald se na tuhle 
nelehkou profesi podíval s využitím veleúspěšného britského seriálu, 
který přetvořil v chytrý thriller opepřený hvězdným obsazením. Hrají: 
Russell Crowe, Rachel McAdams, Ben Affleck, Helen Mirren.
Thriller USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 Kč – 127 min. 

18. sobota pouze ve 20 hodin

Andělé a démoni
Tým, jenž stál u zrodu celosvětového fenoménu Šifra mistra Leonarda, 
se vrací se svým napjatě očekávaným filmem Andělé a démoni, natoče-
ném na motivy bestselleru Dana Browna. V roli harvardského experta 
na posvátné relikvie se znovu objevuje Tom Hanks.
Krimi/drama USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 69 Kč – 140 min.

22. středa pouze ve 20 hodin

Máj
Film na motivy básně Karla Hynka Máchy. Český výpravný historický 
film – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 Kč – 71 min.

23. čtvrtek pouze ve 20 hodin

Dvojí hra
Přechytračit. Překonat. Přehrát. Převézt. A pak už jen převést prachy.
Komedie USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 Kč – 125 min.

25. sobota pouze ve 20 hodin

Znovu 17
Znovu 17 je sympatická oddychová komedie USA.
Nepřístupný do 12 let – vstupné    102 min.

29. středa v 17.30 a ve 20 hodin

Noc v muzeu 2
Bývalý noční hlídač je opět zatažen do těžko představitelného dobro-
družství, ve kterém ožívá sama historie. Hrají: Ben Stiller, Amy Adams, 
Owen Wilson, Robin Williams.
Komedie USA – přístupný – vstupné 69 Kč – 105 min.

31. pátek pouze v 17.30 hodin

Kdopak by se vlka bál
Konečně film o lásce který můžete vidět s dětmi.
Český film – přístupný – vstupné 64 Kč – 90 min.

1. 8. sobota pouze ve 20 hodin

Bátory
Historický velkofilm o Čachtické paní.
Česko-slovenský film – nepřístupný do 12 let – 140 min.

Připravujeme:
Sněženky a machři po 25 letech – Bobule – Jménem Krále – Případ 
nevěrné Kláry – Hlídač č. 47 – Tobruk – Líbáš jako Bůh – Anglické 
jahody – Peklo s princeznou – Doba ledová 3.
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Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu 
kina 17 – 20.15 na tel. 493 722 892, 8 – 15.30 na tel. 493 721 928 nebo na HYPERLINK „http://www.kultura-novapaka.cz/“, www.kultura-novapaka.cz,HYPERLINK „http://
www.munovapaka.cz/“ HYPERLINK „mailto:kino@kultura-novapaka.cz“, kino@kultura-novapaka.cz, HYPERLINK „http://www.munovapaka.cz/“ , info@kultura-novapaka.czHY-
PERLINK „http://www.munovapaka.cz/“ 

1. až 22. srpna – Léto s českým filmem

1. sobota pouze ve 20 hodin

Báthory
Historický velkofilm o Čachtické paní.
Česko-slovenský film – nepříst. do 12 let – vstupné 64,-Kč – 140 min.

5. středa pouze ve 20 hodin

Sněženky a machři po 25 letech
Jsme opět na horské chatě, kde se všichni po letech scházejí a opět 
zažijí mnoho nezapomenutelných chvil.
Česká komedie – přístupný – vstupné 59 Kč - 104 min.

7. pátek pouze ve 20 hodin

Bobule aneb nevinně o víně
Letní komedie, která nás zavede na moravské vinice.
Český film – přístupný – vstupné 64 Kč - 90 min.

8. sobota pouze ve 20 hodin

Jménem Krále
Píše se 13. století. Království českému a markrabství moravskému 
vládne Přemysl Otakar II. Hrají: Karel Roden, Klára Issová, Jan Kany-
za, David Prachař, Lukáš Vaculík, Markéta Hrubešová, Martin Štěpá-
nek, Saša Rašilov a další.
Český historický film – nepřístupný do 12 let – vstupné 74 Kč

11. úterý pouze ve 20 hodin

Případ nevěrné Kláry
Už popáté se objeví v kinech film podle jednoho z bestsellerů asi nej-
populárnějšího českého spisovatele současnosti Michala Viewegha. 
Adaptace se dočkal tragikomický román Případ nevěrné Kláry z roku 
2003, který vznikl v česko-italské koprodukci.
Hrají: Laura Chiatti, Ian Glen, Miroslav Šimůnek, Pavlína Němcová, 
Anna Geislerová.
Česko - Italská komedie – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 Kč - 95 
min. 

14. pátek pouze ve 20 hodin

Hlídač č. 47
Karel Roden v milostném příběhu o lásce, vášni, smrti a trestu.
Český film – nepřístupný do 15 let – vstupné 59 Kč -  108 min.

15. sobota pouze ve 20 hodin

Tobruk
Příběh československých vojáků, kteří bojovali za druhé světové války 
v severoafrickém Tobruku.
České válečné drama – nepřístupný do 15 let – vstupné 69 - 100 min.

19. středa pouze ve 20 hodin

Líbáš jako Bůh
Komedie scenáristky a režisérky Marie Poledňákové.
Český film – přístupný – vstupné 69 Kč -  115 min.

21. pátek pouze ve 20 hodin

Anglické jahody
V den 41. výročí okupace Československa jsme pro vás připravili re-
prízu filmu Anglické jahody. Psal se 21. srpen 1968 a za pár okamžiků 
se otočí i život Tomáše, jeho rodiny a jeho přátel. A stejně tak je osu-
dovým příběhem generací, jejichž sen o svobodě a obyčejném šťastném 
životě byl právě téhle srpnové noci násilně přerván.
České drama – nepřístupný do 12 let – vstupné 59 Kč - 114 min. 

22. sobota pouze v 17.30 hodin

Peklo s princeznou
Co se stane, když si princezna Aneta nechce vzít prince Jeronýma?
Česká pohádka – přístupný – vstupné 69 Kč -  95 min.

26. středa v 17.30 a ve 20 hodin

Doba ledová 3
Hrdinové z prostředí pod bodem mrazu se vrací, aby zažili další ne-
uvěřitelné dobrodružství, tentokrát v příběhu nazvaném Doba ledová 
3: Úsvit dinosaurů. Animovaný film USA v českém znění – přístupný 
– vstupné 69 Kč - 96 min.

28. pátek pouze ve 20 hodin

Zack a Miri točí porno
Byli mladí a potřebovali peníze. Nový film legendárního Kevina Smi-
the. Romantická komedie USA – nepřístupný do 15 let – vstupné 69 
Kč – 101 min.

29. sobota pouze ve 20 hodin

Kámoš k pohledání
Petr Klaven má krásnou snoubenku, skvělou práci a jeden zdánlivě ne-
patrný problém. Postrádá nejlepšího kámoše, který by mu šel na svatbu 
za svědka. Komedie scénáristy a režiséra Johna Hamburga potvrzuje, 
že zatímco malí kluci si doživotního kamaráda najdou celkem hravě, 
těm velkým to tak snadno nejde.
Komedie USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 - 105 min.

Připravujeme:
Harry Potter a princ dvojí krve – Život je boj – Veřejní nepřátelé 
– Piráti na vlnách – Zastav a nepřežiješ 2 – Tma – Krvavé pobřeží 
– Operace Dunaj – Proroctví – Bruno – Stáhni mě do pekla 

Předprodej a prodej vstupenek: Pokladna otevřena půl hodiny před 
začátky představení. Změna programu vyhrazena.
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Vstupenky NA VÝŠE UVEDENÉ POŘADY LZE ZAKOUPIT JIŽ DNES V 
KANCELÁŘI MKS NEBO SI JE MŮŽETE REZERVOVAT NA TELEFONU 
493 721 928, 737 289 732
ZAMLUVENÉ VSTUPENKY VYZVEDNĚTE NEJPOZDĚJI TÝDEN PŘED 
PŘEDSTAVENÍM! (zakoupené vstupenky jsou vratné nejpozději 3 pracovní 
dny před představením) ZMĚNY V PROGRAMU VYHRAZENY

STŘEDOVĚKÝ MASTIČKÁŘ
divadelní inscenace na hradě Pecka

pátek 3. 7. 2009 ve 20 hod., nádvoří hradu Pecka, 
vstupné 50/30 Kč

Středověkou hru Mastičkář můžete zhlédnout v kouzelném prostředí hradu 
Pecka v podání spolku šermířského sv. Simeon ve spolupráci s Ateliérem 

herectví Václava Martince.

TÝDEN INTENZIVNÍ HERECKÉ 
PRŮPRAVY 

Doc. Václav Martinec 
a Bc. Petr Pochop  

 1. - 8. 7. 2009, v MKS
Divadelní dílna je vhodná nejen pro herce amatérského divadla, ale i pro 

studenty, kteří se připravují k přijímacím zkouškám na divadelní školy, pro 
učitele a jiné profese, které jsou spojeny s nároky na kultivovanou mluvu a 

vystupování na veřejnosti

KONCERT PRO MANDOLÍNU
A KYTARU

sobota 1. 8. 2009, v 19 hod., klášterní kostel Nanebevzetí 
Panny Marie, 100 Kč

Kytarový virtuoz Libor Fišer se tentokrát v Nové Pace představí se svojí umě-
leckou kolegyní Natálií Alencovou v koncertu barokní hudby. 

HRUBÁ POUŤ
doprovodný program: sobota, neděle 15. – 16. 8. 2009, Jírovy 

sady, vstupné dobrovolné
5 Angels vstupné 100 Kč 

Srdečně všechny zveme na kulturní program, který proběhne v rámci Hrubé 
pouti v letošním roce poprvé v Jírových sadech. Pro návštěvníky pouti bude již 

tradičně připravena ulička (F. F. Procházky) staročeských řemesel. 
Program SOBOTA: 14 hod. MEDVĚDÍ POHÁDKA, divadlo ROLNIČKA 

Liberec
16 hod. LETNÍ DRAČÍ POHÁDKA, divadlo ROLNIČKA Liberec

18 hod. TROSKY – country kapela 
19.30 hod. BROK – české hity

NEDĚLE: 10 hod. O ČERVENÉ KARKULCE,  MALÉ DIVADÉLKO Praha
14 hod. O SNĚHURCE, MALÉ DIVADÉLKO Praha

15 hod. KAIRA – orientální tanec

16 hod.  5 ANGELS – dívčí hvězdná skupina v Nové 
Pace

ABONENTNÍ VSTUPNÉ PODZIM 
2009

Onřej Havelka & Melody Makers - říjen 

Divadlo bez zábradlí – Každý rok ve stejnou dobu 
18. 11. 2009

Václav Hybš s orchestrem 18. 12. 2009
cena abonentní vstupenky: 600 Kč (vstupenky v 

předprodeji od 1. 7. 2009 v kanceláři MKS) 

Připravujeme:
Výstava prací ŽBB Nová Paka 4. - 24. 9. 2009

Jak šel pejsek do školy – divadélko ROMANETO 12. 9. 2009
Poprask na Laguně – DS J. K. TYL Lomnice n. P. 25. 9. 2009

Foto ze soutěže dechových hudeb 
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Hry bez hranic se opět vydařily 
Rozzářené oči, bezprostřední projevy radosti, nefalšované 
úsměvy – taková byla atmosféra na Hrách bez hranic, 4. roč-
níku soutěžního klání, které se uskutečnilo 26. května v Nové 
Pace pod patronací občanského sdružení pro vzdělávání, sport, 
rehabilitaci a odstranění bariér postižených - Život bez bariér. A 
program byl veskrze nápaditý a bohatý. 
Dopoledne ve sportovní hale „zápolila” družstva, bez rozdílu 
věku, v desítkách nejrůznějších soutěží, ve kterých se uplatnila 
týmová spolupráce i osobní nasazení jedinců, kdy rozhodovala 
zručnost, postřeh i uvážlivost. Tato setkání organizujeme už po 
několikáté, říká úvodem Jitka Fučíková ze zmíněného občanské-
ho sdružení. Je o tom, abychom se mohli po nějaké době sejít, 
společně si zahrát, zasportovat – ale při takových disciplinách, 
které zvládnou všichni. Tady – oproti profitujícímu – sportu 
nezáleží, kdo je první či poslední. Zde vyhrávají všichni – svojí 
účastí, nasazením a především rozdáváním optimizmu. To je 
v současné době obzvláště cenné. A je to také o výměně poznat-
ků, zkušeností s lidmi, kteří v tomto oboru pracují už léta a se 
kterými se velice těžko můžeme scházet, protože každý působí 
někde jinde. A uvedla například z hradeckého kraje PROIN-
TEPO, DANETU, organizace, které sdružují děti s mentálním 
postižením, KAMARÁD, APROPO z Jičína, Svaz tělesně 
postižených, ZŠ BRÁNA, Dům pro seniory z Nové Paky, Di-
akonie ČCE Světlo z Vrchlabí, Domov TEREZA z Benešova 
u Semil, Sdružení Neratov, ÚSP Chotělice, ÚSP Skřivany, ZŠ 
a MŠ Jilemnice a řadu dalších. Přihlášeno bylo 220 účastníků 
z Královéhradeckého, Libereckého kraje i Středočeského kraje, 
kdy každým rokem – právě pro zajímavý celodenní program 
– je zájem neustále větší. Už i proto, že organizace si navzájem 
vyměňují poznatky o této akci a připravují se, s čím novým pře-
kvapí své přátele, známé, s cílem udělat především radost svým 
svěřencům. 
Ti se opravdu po celý den nenudili. Po vyhlášení výsledků 
v jednotlivých  soutěžích a předání cen – a byla jich pěkná řádka 
– následoval oběd s vystoupením novopackého kouzelníka. Poté 
následovala návštěva chráněných dílen v Centru Vyšehrad, kde 
si účastníci prohlédli rukodělné výrobky, tvořené nejen hlavou, 
ale i srdcem šikovných pracovníků. Byla zde rovněž  prezentace 
firmy DMA, která vyrábí kompenzační pomůcky s možností si 
je přímo na místě vyzkoušet. V podvečerních hodinách už ná-
sledovala v prostranství Centra Vyšehrad volná zábava, spojená 
s hudbou a opékáním vuřtů. Hry bez hranic, které jsou pořádány 
už po čtvrté, jsou náročné nejen po stránce organizační, ale i 
finanční. Kdybychom nevyužívali veškeré dotace a granty, tak 
by zřejmě nebylo možné uskutečnit akci v takovém rozsahu, re-
aguje na tento dotaz Jitka Fučíková. Ale díky pochopení našich 
stálých donátorů, dárců dokážeme tato finanční úskalí zvlád-
nout. A jmenovala například Královéhradecký kraj, Nadační 
fond Modrá Niké, Nadace Charty 77, UNILEVER ČR a některé 
další dárce. Hry bez hranic skončily. S pohodou a úsměvem se 
účastníci tohoto setkání rozjeli do svých domovů. Bohatší o zá-
žitky i hezké chvilky strávené opět mezi přáteli, kamarády, mezi 
sobě blízkými. Snad pihou na kráse mohla být při slavnostním 
zahájení neúčast některého ze zástupců města Nové Paky i ob-
dobného sdružení postižených z tohoto města. 
Občanské sdružení Život bez bariér v průběhu roku organizuje 
řadu akcí. Mezi ty stálé patří například Klášter žije, multikultur-
ní festival pro širokou veřejnost, zdravotně postižené a seniory, 
s prezentací neziskových organizací podobného zaměření. Další 
akcí, 17. července, která je novinkou, bude Odpoledne pro seni-
ory s vystoupením divadelního souboru o.s. Erben z Miletína a 
dechové hudby Táboranka. Zájemcům o stav svého zdraví po-
slouží pak zdarma pracovníci VZP s měřením tlaku a cukrovky. 
A bude zde i firma s prezentací kompenzačních pomůcek pro 
seniory.    -Oh-

Hudba podle odborníků 
v širším významu znamená 
rytmicky a melodicky orga-
nizované zvukové projevy 
vázané na lidskou společnost 
a vnímané člověkem jako 
estetický prvek. V průběhu 
vývoje se ustavily různé 
hudební žánry, styly, došlo i 
k sepětí hudby s dalšímu dru-
hy umění – literatura, divadlo, 
tanec, film. Umíme ji rozdělit 
i podle různých kriterií. Podle 
obsazení je to např. hudba sy-
nfonická, komorní, pro sólové 
nástroje, dechová aj.
Dechová hudba, dechovka – je 
obecné označení hudby pro-
vozované na dechové a bicí 
nástroje, zpravidla pochodová 
(hlavně vojenská) a taneční 
hudba. Těm, kteří se narodili 
dříve, více vysvětlovat ne-
musím. Jména jako František 
Kmoch, Karel Vacek, Jaromír 
Vejvoda, Josef Poncar, Karel 
Valdauf a další proslavila 
tento žánr nejen u nás, ale i za 
hranicemi naší vlasti. Vždyť 
Vejvodova písnička Škoda 
lásky jasně zvítězila i v soutě-
ži o nejúspěšnější píseň vznik-
lou v Čechách ve 20. století. 
Ani naši předkové nedali na 
českou dechovku dopustit. 
Provázela je na nejrůznějších 
slavnostech, oslavách, ple-
sech, ale i např. na pohřbech. 
Nová doba přinesla i mohutný 
rozvoj zvukové techniky, vel-
ké soubory jsou ekonomicky 
nezajímavé, mladí lidé upřed-
nostňují jiné hudební žánry, 
hráčů, ovládajících dechové 
nástroje, ubývá. Ubývá i pří-
ležitostí si v dobré společnosti 
pro radost zazpívat, zahrát. 
Rozhlasové stanice vysílají 
převážně muziku vzniklou za 
hranicemi naší země…
Naše městské kulturní zařízení 
(dříve SKP) zřizovalo v do-
bách oblíbeného ředitele p. 
J. Píče 14 malých zábavných 
souborů a 3 dechové hudby (p. 
Jindřich Traspe, p. Antonín 

Gottwald, p. Miroslav Štajgr). 
V současné době hraje díky 
manželům Traspovým Podkr-
konošská dechovka, pravidel-
ně vystupuje i v Nové Pace. 
Letos si připomíná 75. výročí 
svého vzniku. Pačtí muzikanti 
hrají i v dechovém souboru 
Javorka v L. Bělohradě, za 
řízení „Pačáka” Josefa Záves-
kého. Ti, kterým tato muzika 
přirostla k srdci, navštěvují 
známé přehlídky - Knochův 
Kolín, Vackovo Vysoké Ve-
selí, Kubešova Soběslav…
Letos MKS, díky ředitelce p. 
Romaně Martincové, uspo-
řádalo Přehlídku dechových 
hudeb z našeho kraje i v Nové 
Pace. Zahrála si „domácí” 
Podkrkonošská dechovka, Ja-
vorka (L. Bělohrad), Jablone-
čanka a Podkověnka (Kosice u 
Chlumce nad Cidlinou). Nut-
no dodat, že si všichni zahráli 
s velkou chutí. I proto, že pro 
ně je jejich dechovka “srdeční 
záležitostí”. Nesoupeřilo se, 
vládla příjemná atmosfé-
ra. Tu pomáhal udržovat i 
známý zpěvák Jiří Škvára, 
tentokrát i v roli moderátora. 
Muzikanti hráli za guláš a 
pivo, které dobře připravili i 
pro 200 spokojených diváků 
Oldřich Vondráček se svým 
kolektivem (nyní Jilemnice) 
a Novopacký pivovar. Šťastné 
se ukázalo i umístění do Jíro-
vých sadů. Pokud jste tento 
kulturní zážitek nestihli letos, 
poznamenejte si, že 2. ročník 
přehlídky dechových hudeb 
v Nové Pace má předběžný 
termín třetí květnovou neděli 
2010. Snad vše vyjde alespoň 
jako letos, včetně počasí…
Věřím, společně s p. ředitel-
kou R. Martincovou, že se po-
daří vytvořit tradici a pozved-
nout zájem o tento hudební 
žánr, kterému se vždy dařilo i 
posilovat vztahy mezi lidmi.

Mgr. František Vitoch

Dechovka ještě žije
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Výročí narození nebo úmrtí některých významných osobností z Novopacka 
s číslem 9 na konci letopočtu

V březnovém čísle letošního Achátu jsem se pokusil připomenout některá kulatá výročí událostí z Novopacka, 
která se týkala čísla 9 na konci letopočtu. Je až neuvěřitelné, kolik významných osobností pochází z Novopacka 
nebo zde působily. Vybral jsem opravdu osobnosti některé, výběr je subjektivní, na někoho jsem nerad mohl 
zapomenout. Tučnějším písmem připomínám především osobnosti, u nichž si připomínáme super kulaté výročí, 
takže především 100 let. Jen chci připomenou, že níže uvedené osobnosti mají vztah k bývalému okresu Nová 
Paka, který byl zrušen v roce 1960. 

4. 1. 1859 (Lázně Bělohrad)  Rais Karel Václav spisovatel 150. výročí narození
6. 1. 1949 (Nová Paka) Jankovec Josef Emanuel sběratel lid. písní 60. výročí úmrtí
11. 1. 1929 (Heřmanice) Nováková Věra fyzioložka 80. výročí narození
13. 1. 1749 (Nová Paka) Procházka Fr. Faustýn osvícenec, spisovatel 260. výročí narození
22. 1. 1909 (Brdo) Kocourek Josef spisovatel 100. výročí narození
16. 2. 1969 (Brno) Šlaisová-Deylová česká pianistka 40. výročí úmrtí
14. 2. 1869 (Praha) Vagenknechtová Terezie matka Dr. L. Riegra 140. výročí úmrtí
6. 2. 1919 (Nová Paka) Kotík Antonín spisovatel a politik 90. výročí úmrtí
18. 2. 1829 (Praha) Kuchař Jan hudební skladatel 180. výročí úmrtí
21. 2. 1919 (L. Bělohrad) Kaiser Jaroslav grafik 90. výročí narození
5. 3. 1899 (Nová Paka) Böhm Jaroslav hudební skladatel 110. výročí narození
23. 3. 1909 (Nová Paka) John Otakar řed. muzea, spisovatel 100. výročí narození
26. 3. 1869 (Brtev) Kolář František houslař 140. výročí narození
28. 3. 1819 (Chvalkovice) Kordina Josef Pravoslav kněz, národní buditel 190. výročí narození
19. 4. 1909 (Nová Paka) Gross František ak. malíř a grafik 100. výročí narození
26. 4. 1819 (Nová Paka) Goll František kronikář 190. výročí úmrtí
29. 4. 1909 (Nová Paka) Kolář Otakar akademický malíř 100. výročí narození
1. 5. 1889 (Slabce) Kotík Pravoslav malíř, grafik, profesor 120. výročí narození
4. 5. 1969 (Slabce) Macková Anna grafička a ilustrátorka 40. výročí úmrtí
10. 5. 1849 (Nová Paka) Kretschmer Václav akad. malíř 160. výročí narození
21. 5. 1879 (Nová Paka) Bílá-Vainová Magda spisovatelka 130. výročí narození
23. 5. 1909 (Nová Paka) Zívr Ladislav sochař 100. výročí narození
25. 5. 1869 (Heřmanice) Semík Matěj kartograf 140. výročí narození
29. 5. 1979 (Nová Paka) Machytka Jaroslav PhDr.  filolog a lit. historik 30. výročí úmrtí
10. 6. 1979 (Praha) Böhm Jaroslav hudební skladatel 30. výročí úmrtí
30. 6. 1939 (Nová Paka) Urbánková Naďa zpěvačka a herečka 70. výročí narození
6. 1979 (Praha) Böhm Jaroslav hudební skladatel 30. výročí úmrtí
4. 7. 1909 (Nová Paka) Ulrich Adolf biskup Jednoty bratrské 100. výročí narození
7. 7. 1889 (Nová Paka) Podlipný Josef ml.  malíř 120. výročí narození
7. 7. 1919 (Nová Paka) Tásler Ferdinand malíř 90. výročí narození
23. 7. 1919 (Stará Paka) Mládek Josef tankista záp. armády 90. výročí narození
27. 8. 1889 (Nová Paka) Suchardová Miroslava ak. malířka, profesorka 120. výročí narození
4. 9. 1949 (Nová Paka) Jíra Josef správce muzea 60. výročí úmrtí
19. 9. 1919 (Roztoky?) Svatý Vladimír, ing.  vynálezce trysk. stavu 90. výročí narození
20. 9. 1979 (Příbram) Buchar Emil astronom a geodet 30. výročí úmrtí
30. 10. 1899 (Stará Paka) Pilař Karel houslař 110. výročí narození 
2. 12. 1809 (Praha) Procházka Fr. Faustýn kněz, editor, spisovatel 200. výročí úmrtí
10. 12. 1869 (Choteč) Major Jaroslav Panteleone malíř, sochař, architekt 140. výročí narození
11. 12. 1869 (Nová Paka) Picek Josef akad. sochař 140. výročí narození
16. 12. 1939 (Praha) Drašar Antonín divadelní ředitel 70. výročí úmrtí
9. 12. 1859 (Nová Paka) Mauermann Hugo akad. sochař 150. výročí narození
18. 12. 1899 (Nová Paka) Zemina Otakar akad. malíř, pedagog 110. výročí narození
27. 12. 1869 (N. Bydžov) Pečinka František malíř a spisovatel 140. výročí narození

Snad si alespoň na některého z těchto výjimečných lidí vzpomeneme. Připravil a vybral 

     Miloslav Bařina
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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MUZEUM A KLENOTNICE

Věci z muzea: 
Obrazový doprovod ke kra-
mářské (jarmareční) písní 
„Štikovská tragedie aneb 
o nenažraném ševci“, tempe-
ra na papíře, Adolf Mádle.

Kramářské písně bývaly kdysi 
velice populární. Především 
při jarmarcích, poutích, ale 
i jiných slavnostních příleži-
tostech se i v Nové Pace často 
objevovali písničkáři. Muž hrál 
většinou na flašinet, niněru 
nebo harfu. Jeho žena či druž-
ka zpívala a k textu kramářské 
písně měla v ruce ukazovátko, 
kterým upozorňovala na jed-
notlivé obrázky. Provozovateli 
této živnosti byli většinou vy-
sloužilí vojáci, jejich oblečení 
bylo většinou nuzné – třeba 
obnošené vojenské stejnokro-
je v případě mužů a ženy měly 
značně poničené běžné šaty se 
zástěrou a nezbytným šátkem 
na hlavě (v našem muzeu 
máme pozoruhodnou fotogra-
fii dvojice packých písničká-
řů). Tématem jejich písní byly 
především dobové události. 
Obrazovým doprovodům se 
většinou říkalo mordičky, už 
tehdy lidi vzrušovaly tragedie, 
které vesměs vznikaly pro ne-
věru, chamtivost, nenávist a já 
nevím co ještě. Svou formou to 
poněkud připomíná dnešní te-
levizní noviny, dříve komiksy, 
kreslené filmy, ale i mravokár-
né a propagační letáky.
Vedle již zmíněné fotografie 
má naše muzeum jednu veli-
kou raritu: písničkářský obraz 
„Nová příkladná píseň pro 
výstrahu všem divokým mlá-
dencům a krotkým pannám na 
světlo vydaná“, která je doplně-
na i notovým záznamem a tex-
tem, který pořídil folklorista 
a sběratel Emanuel Jankovec. 
Text raději neuvádím, je plný 
vášně, nenávisti a krvavé msty. 
Také ještě vlastníme kresbu 
„Písničkáři na náměstí v Nové 
Pace“, kterou nakreslil rovněž 
Adolf Mádle podle svých vzpo-
mínek z dětských let. 
Musíme si ještě uvědomit, že 
doplňkové písničkářské ob-
razy dělali většinou samouci. 
Šlo o populární obrazově ná-
zorný doplněk hudby a textu. 

Obrazy byly většinou 
dlouhé skoro dva met-
ra, na šířku měly asi 80 
cm, nahoře i dole měly 
dřevěné lišty, šly krásně 
srolovat a potom třeba 
pověsit, podobně jako 
mapy, na nějaké vhodné 
místo na rynku, třeba na 
sloupy v podloubí (packý 
případ). 
Náš obrazový doprovod 
kramářské písně získal 
můj předchůdce Otakar 
John v roce 1956 od sleč-
ny Kotíkové, neteře Adol-
fa, Eduarda a Jana Mádle, 
která bydlela v Kotíkově 
ulici. Je to roubený dům, 
kde je hostinec „Pod Hor-
kou“. Obrazový doprovod 
má rozměr 175 x 75 cm.
Počátkem 20. století se asi 
lidé těmto naivním „mor-
dičkám“ už trochu smáli, 
byla jiná doba. Adolf 
Mádle (1852 – 1933) 
danou situaci znal. Byl 
původním povolání pun-
čochář, ale v chudobinci 
začal kreslit. Tenhle ob-
razový doprovod je vlast-
ně parodií na dané téma. 
Štikov byl tehdy vlastně 
vesnicí německou. Tuším, 
že v roce 1908 se odehrála 
demolice německé školy 
ve Štikově, které pačtí 
textiláci mysleli úplně ji-
nak. Proto se domnívám, 
že parodie na obrazový 
doprovod kramářské 
písně vypadá na období 
po roce 1900. Na této re-
produkci, kvůli velkému 
zmenšení asi moc neu-
vidíte, proto se pokusím 
jednotlivé obrázky slovně 
komentovat. Na prvním 
obrázku je německá škola 
ve Štikově. Adolf Mádle 
jistě němčinu dobře znal, 
ale neváhal chybně na 
štít napsat Wolks Schu-
le. S manželkou chodil 
štikovský švec na dřevo, 
měl hrozně rád švestkové 
knedlíky, švestky natrhal, 
manželka mu udělala pl-
nou díž švestkových knedlíků, 
které švec všechny snědl. Udě-
lalo se mu hrozně zle, protrhlo 
se mu hrdlo a knedlíky pobily 
celou rodinu. Poslední obrázek 

ukazuje smuteční průvod s rak-
vemi u kaple.
Tolik tedy o parodii obrazo-
vého doprovodu ke kramářské 

písni, kterou máme v našem 
muzeu. 

Miloslav Bařina
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Cyril Bouda
grafik, ilustrátor, malíř 
a pedagog

Narodil se 14. listopadu 1901 v 
Kladně. Zemřel 28. srpna 1984 v 
Praze. Nenarodil se v našem kraji, ale 
nadevše miloval Novou Paku, odkud 
pocházela jeho matka Anna, rozená 
Suchardová. Jeho kmotrem byl Miko-
láš Aleš. V roce 1972 byl jmenován 
čestným občanem Nové Paky.
V roce 1923 absolvoval Uměleckoprůmyslovou školu v Praze 
u F. Kysely a v roce 1926 Akademii výtvarných umění v Praze 
u Maxe Švabinského. V roce 1927 se stal členem spolku Hollar 
a od roku 1929 působil jako pedagog, když se stal asistentem 
u profesora T. F. Šimona na grafické speciálce AVU a od roku 

Jiří Bouda
grafik a ilustrátor

Narozen 5. května 1934 v Praze ve vý-
tvarnické rodině. Jeho otcem byl Cyril 
Bouda a matkou Eva Šimonová. Trvale 
žije a tvoří v Praze 6 – Dejvicích, Na 
Ostrohu 46. 
V letech 1949 – 1953 studoval na stát-
ní grafické škole v Praze u profesora 
Svatopluka Klíra, Antonína Pospíšila, 
Petra Dillingera, Karla Müllera a dal-
ších. Absolvoval Vysokou školu uměleckoprůmyslovou v Praze 
u profesora Karla Svolinského.
Na školách se seznámil se všemi grafickými technikami, i 
když v poslední době pracuje nejvíce s barevnou litogra-
fií. Nejraději zobrazuje krajinu a městskou architekturu. S 
uvedenou tématikou rád vytváří ucelené grafické soubory.
Od dětství se zajímal o dopravu, zejména kolejovou (železnice, 
tramvaje) a z této oblasti většinou čerpá náměty pro své výtvar-
né práce. Z tohoto oboru jsou také ilustrace knih a publikací, 
převážně populárně naučné literatury.
Kromě ilustrací se věnuje volné a užité grafice: exlibris, novoro-
čenky a podobné příležitostné tisky. 
V posledních letech umělecky zpracovává návrhy a rytiny poš-
tovních známek. Od absolutoria v roce 1960 se zúčastňoval sa-
mostatných a kolektivních výstav pořádaných různými organi-
zacemi (SČVU, Dílo, Hollar, okresní a městské galerie a muzea) 
doma i v zahraničí. Od roku 1969 vystavoval v řadě českých a 
moravských měst i zahraničí.
Svými pracemi je zastoupen v řadě veřejných i soukromých 
sbírek. 
Od roku 1989 je členem S.Č U.G. Hollar.

Míla Bařina

1946 byl profesorem na Pedagogické fakultě, kde působil do 
roku 1972. Ačkoliv působil většinou jako grafik a ilustrátor, vě-
noval určitou část svého života malbě, ale navrhoval i mozaiky, 
známky, vitráže, goblény….. 
Byl vpravdě člověkem renesančním, se smyslem pro detail i 
humornou nadsázku, spojenou s vypravěčským talentem. Záliba 
v umělecké minulosti a cit pro hudbu a poezii, pro něž se stal 
vyhledávaným ilustrátorem, se odrazily v jeho volné grafice, 
především v zátiších a vedutách, od dřevorytů, mědirytin a leptů 
ke kamenorytinám a litografii. Vyzdobil a ilustroval asi 700 
knih, vytvořil 1600 volných grafických listů, namaloval na 400 
obrazů….. 
Již v roce 1925 získal stříbrnou medaili na výstavě Dekorativ-
ního umění v Paříži. Za celý život obdržel řadu uměleckých 
ocenění u nás i ve světě.

ing. Svatopluk Jansta
– Zakládání a sečení trávníků
– Vysadby zeleně
– Výstavba zahradních jezírek

Tel./Fax/Zázn.:

   493 722 184, 603 769 447
Nová Paka

sadovnictvi@seznam.cz

SADOVNICTVÍSADOVNICTVÍ
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PŘEDSTAVUJE SE VÁM KAREL KRACÍK

Na výstavě novopackých cho-
vatelů jsem se zastavil také u 
stánku pana Karla Kracíka, 
který se zde prezentoval svými 
kaktusy. Také mám doma pár 
těchto píchavých roslin patří-
cích svým původem do Jižní 
Ameriky, ale to, co jsem viděl 
na výstavě, mě velice zaujalo. 
Proto jsem rád přijal pozvání 
na prohlídku kaktusového ráje 
na jeho zahradě.
Když jsem navštívil jeho krá-
lovství, tak jsem zůstal ohro-
meně stát. Připadal jsem si, že 
jsem někde na velké výstavě, 
a ne na zahradě domu pana 
Kracíka, bydlícího v novém 
Štikově na okraji Nové Paky. 
Velké množství kvetoucích 
exemplářů, svým počtem 
jdoucích do tisíců – jen druhů 
má pan Kracík okolo tisícovky 
- umístěných ve třech sklení-
cích, dále fólióvnících či nad-
zemním pařeništi o celkové 
rozloze okolo sta čtverečných 
metrů, mě ohromilo. „Kaktusy 
jsem začal pěstovat v šesta-
dvaceti letech, když mě můj 
bratr dal patnáct kaktusů, které 
chtěl vyhodit, ” odpověděl pan 
Kracík na moji první otázku, a 
dále pokračoval: „Pěstování 
se mně zalíbilo, a proto jsem 
začal kupováním dalších kak-
tusů. Velmi brzy jsem zjistil, 
že vzhledem ke značným fi-
nančním nákladům, tudy moje 
cesta nemůže vést. Proto jsem 
je začal rozmnožovat sám. 
„Kaktusařina” je o tom, ostat-
ně jako každý koníček, kolik 
jí člověk věnuje času, jak je 
pro věc zapálený, jaké má 
znalosti o pěstování těchto su-
kulentů a samozřejmě jaké má 
prostorové podmínky nejen v 
letních měsících, ale i v zimě. 
Zapálený jsem byl, znalosti 
jsem postupně získával, a tak 
jsem začal budovat skleníky a 
fóliáky. Znalosti jsem získával 
z literatury a také od známého 
kaktusáře Ludvíka Buřvala ze 
Dvora Králové n.L., na jehož 
popud jsem se stal rovněž 
členem spolku pěstitelů kak-
tusů. Několikrát jsem rovněž 
navštívil Mexiko a jih USA, 
abych se na vlastní oči pře-
svědčil, jak vypadají kaktusy 
ve svém přírodním prostředí.” 
Téměř všechny jeho exemplá-
ře jsou semenáče z vlastních 

výsevů. Rozmnožovat kak-
tusy pomocí roubů je velice 
zajímavá práce. Jedno takové 
roubování, kdy musí dojít ke 
srůstu cévních svazků roubu a 

podnože, což je velmi odolný 
kaktus, jsem si nechal ukázat. 
Je to velice náročná práce, při 
které s použitím žiletky, pin-
zety a lupy se seříznutý roub 
ukládá na seříznutou podnož, 
pokud možno tak, aby se cévní 
svazky překrývaly. 

„Kaktusy se v zemích, odkud 
pocházejí, nachází v různém 
prostředí a nadmořské výšce, 
a proto je nutné toto prostředí 
pokud možno respektovat. 
Důležitá je teplota a světlo a 
samozřejmě i závlaha. Musí 
mít rovněž stálou polohu a 
není možné je zbytečně pře-
mísťovat nebo otáčet. Je to 
nekonečné získávání zkuše-
ností,” prozradil některé své 

pěstitelské poznatky Karel 
Kracík. 
Při prohlídce kaktusového 
království jsem slyšel slova 
jako Uchiapensis, Macnifi-

cus, Rubrograndis, Cererus 
Peruvanus F. Monstrosa a 
samozřejmě mnoho dalších 
latinských pojmenování. Na 
můj podiv nad perfektním 
ovládnutím nepřeberného 
latinského názvosloví mně 
pěstitel vysvětlil, že kaktusáři 

používají výhradně latinské 
názvy, protože pro kaktu-
sy ani české názvy nemají. 
Výhoda spočívá v tom, že je 
značně usnadňována komuni-
kace mezi pěstiteli kaktusů na 
celém světě. 
Jméno Kracík se rovněž za-
psalo do historie těchto rostlin 
pojmenováním jednoho druhu 
jeho jménem. Při svém pozná-
vání v Mexiku totiž objevil 

jednou kaktus rodu Coryphan-
tha, který ještě nikdy neviděl. 
Vyfotografoval ho, ukázal 
svým přátelům ze spolku 
kaktusářů a ti tuto elegantní 
krásku nechali zaregistrovat. 
Za její objevení a podrobné 
popsání naleziště byla pojme-
nována po tomto významném 
štikovském pěstiteli a cestova-
teli jeho jménem Coryphantha 
kraciki. 
Za třicet let své pěstitelské 
práce získal velké zkušenosti, 
které si nenechává pro sebe, 
podobně jako i tři tisícovky 
diaobrázků, se kterými na po-
zvání objíždí naši republiku. 
Přednášel v Brně, Ostravě a v 
mnoha dalších městech. Poch-
lubil se mně rovněž setkáními 
kaktusářů a cestovatelů nejen z 
České republiky, které se opět 
bude letos v červenci, včetně 
opékání prasátka, konat na 
jeho zahradě. „Je to již devátý 
ročník a očekávám opět účast 
okolo třicítky. Posledně byl 
mezi námi dokonce i kaktusář 
z Velké Británie Alan Poccoc 
a svěřil se nám, že takovou 

párty ještě neza-
žil. Letos si opět 
tuto příležitost 
nenechá ujít. 
Ozvali se i kak-
tusáři z Polska,” 
informoval pan 
Kracík. 
I když to podle 
jeho sbírky a 
dalších jeho čin-
ností týkajících 
se rozmnožo-
vání kaktusů, a 
prezentace při 
výstavách vypa-
dá, není Karel 
Kracík profesi-
onál - kaktusář. 
Již řadu let se 
zabývá bezpeč-
nostními a tepel-

nými foliemi, které pokládá 
na běžná, ale i automobilová 
okna a výklady prakticky po 
celé republice. 
Spojit svého náročného ko-
níčka s touto profesí je hodně 
obtížné, ale packému pěstiteli 
se to daří. 

Míla Pour
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Dětský den v 2. MŠ v Nové Pace
1. červen byl v naší mateřské škole věnován dětem od samého 
rána až do pozdního večera. Všichni jsme se k jejich svátku při-
činili, aby si ho děti opravdu mohly užívat. Paní kuchařky děti 
překvapily slavnostním obědem a upečením výborného koláče, 
ostatní jsme zase připravovaly my, paní učitelky. Program jsme 
vyjednávaly dlouho dopředu, ale výsledek stál za to! 
Na zahradě mateřské školy začala doslova veliká estráda, kterou 
spustilo vystoupení mažoretek Berušek a Viktorek z DDM. A 
potom už se všichni těšili z tanečního vystoupení našich dětí ze 
školky a z ukázky scénického tance. 
Nádherným zážitkem pro všechny bylo vystoupení cvičených 
pejsků paní Kozákové, které zaujalo všechny malé i velké di-
váky tak, že celá zahrada ztichla a každý s napětím očekával 
další povedený kousek roztomilých pejsků. A potom už celá 
zahrada patřila dětskému smíchu a radosti. Na děti tu čekali 
hasiči a Městská policie se svou technikou i se spoustou dárečků 
a odměn pro děti, kterým trpělivě vysvětlovali a ukazovali vše, 
co je zajímalo. Pro malé „hasiče“ připravili i hadici s vodou, aby 
si hašení mohli sami vyzkoušet. Automodeláři zase děti potěšili 
ukázkou autíček na vysílačku, a paní z Pošty neúnavně nafu-
kovaly pro děti desítky balónků. Po celé zahradě si děti mohly 
vyzkoušet svou šikovnost při mnoha soutěžních kláních, nama-
lovat obrazy na ploty, házet míči i malými letadélky, vytvořit co 
největší bublinu a mnoho dalších her. I odměny děti nadchly. Ke 

svému svátku dostaly nejen spoustu drobných dárečků, za které 
rodičům děkujeme, ale i veselou plechovku, do které si všechny 
své odměny mohly uložit. Celým odpolednem děti provázely 
pohádkové postavičky, které pro ně vytvořili kamarádi z vedlej-
ší ZŠ. I při opékání uzenin si děti užily spoustu legrace. 
A co dodat nakonec. Všem, kteří nám pomohli, bychom ještě 
jednou chtěli moc a moc poděkovat za pěkné zážitky, rozzářené 
oči a vydařený Den dětí.

Spaní mezi 
knihami

Jenom málokomu se poštěs-
tí, že může spát v městské 
knihovně s Hansem Christia-
nem Andersenem. Třída  3.A 
Základní školy Nová Paka, 
Komenského měla to štěstí 
a její žáci si mohli poprvé a na-
posledy ve svém životě (pokud 
ovšem nebudou pracovat 
v knihovně)   zkusit, jaké je to 
spát mezi knihami. Sešli jsme 
se tam všichni v pátek navečer 
3. dubna. V průběhu večera  
jsme měli různé soutěže, úkoly 

a hry, a dokonce také divadelní 
představení. Na začátku jsme 
si vyrobili obálky se znakem, 
který je pro nás něčím typic-
ký, a do těch obálek jsme si 
dávali papírky, na kterých bylo 
napsáno, co se nám na spolu-
žákovi nejvíc líbí. V knihovně 
jsme si také vyráběli vlastní 
zemi podle barev. Ten večer 
jsme nemuseli jít spát brzy 
jako doma, ale v 10.30 hod. 
jsme měli ještě “stezku od-
vahy”, při které jsme museli 
projít přes tmavý park u vlako-
vé zastávky. Všichni jsme ale 
byli stateční a po absolvování 
toho testu odvahy neměl nikdo 

mokré kalhoty. A než jsme pak 
zalezli do spacáků, tak jsme si 
mohli jít v pyžamech vypůjčit 
knížku, se kterou jsme šli spo-
kojeně spát. Noc byla klidná, 
knížky nás tam nestrašily, a to 
všechno bylo pro nás velkým 

Pasování na čtenáře
Jak je již na naší škole zvykem, vždy na konci školního roku 
je pro prvňáčky připraveno „pasování na čtenáře” v Městské 
knihovně. Děti představily nejprve svůj program, který si připra-
vily se svojí třídní učitelkou. Tématem byla ABECEDA. Poté 
přišel král, královna a každé dítě si vylosovalo a přečetlo hádan-
ku. Následovalo „pasování mečem” před králem. Děti i rodiče 
si opravdu odpoledne v knihovně užili. Děkujeme pracovnicím 
knihovny.        Mgr. M. Bezstarostová, Mgr. M. Nožičková

zážitkem. Proto doporučuji 
všem dětem z prvních a dru-
hých tříd, aby hodně četly 
a četly a za odměnu mohly 
v knihovně spát také, protože 
to určitě stojí zato.

Marek Nádvorník 3.A
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Na ISŠ skončily 
maturity i závě-
rečné zkoušky

Svoji závěrečnou tříletou pouť 
na novopacké Integrované 
střední škole ukončilo v mi-
nulých dnech 12 nástrojařů 
písemnou, praktickou a ústní 
zkouškou. Při písemné práci 
v počítačové učebně zpra-
covávali jak otázky ze všeo-
becného strojírenství a přímo 
ze svého oboru, tak také zde 
dokazovali, že vypracování 
výkresů na počítači jim nedělá 
problémy. 
Při následné dvoudenní prak-
tické zkoušce v dílnách měli 
za úkol zhotovit výkružník, 
což je nástroj do vrtačky, kte-
rý se používá pro zvětšování 
průměrů otvorů do plechů o 
různé síle. Již v květnu od-
maturovalo na této škole 22 
průmyslováků elektrotech-
niky, dalších 48 mechaniků 
– elektrotechniků, 26 studentů 
nástavbového studia elek-
trotechniků a 9 provozních 
techniky. Celkem 20 jich u 
maturitní zkoušky prospělo s 
vyznamenáním. -po-

České vysoké učení technické 
v Praze pořádalo ve středu 
dne 17. června 2009 třetí roč-
ník setkání a prezentací prací 
středoškolských studentů a 
jejich  středních škol z České 
Republiky “StreTech 2009” v 
budově ČVUT v Praze.
Cílem akce bylo umožnit se-
tkání studentům středních škol 
na půdě univerzity ČVUT. 
Práce byly individuální nebo 
kolektivní buď formou pos-
teru nebo modelu, případně 
elektronickou prezentací na 

notebooku. Témata příspěvků 
nebyly  na konferenci Stre-
Tech  vymezena, týkala se 
všech oblastí (humanitních, 
uměleckých, přírodovědných 
nebo technických). 
Každému byl vytvořen pro-
stor, ve kterém se krátce před-
stavil, přiblížil svůj exponát a 
zodpověděl dotazy. Vytvořila 
se tak možnost studentům a 
studentkám prezentovat vý-
sledky své práce, seznámit se 
s prací jejich kolegů a kole-
gyň, prodiskutovat svá řešení.

Novopackou Integrovanou 
střední školu reprezentovali 
již zkušení studenti. Jan Hanč 
letošní absolvent a úspěšný 
maturant vystavoval a předvá-
děl svoji závěrečnou maturitní 
práci “Čtyřkolový robot říze-
ný ATMEGA 16”; Pavel Hor-
ký, Jan Trutnovský a Martin 
Bumba, studenti třetího roč-
níku vysvětlovali a obhajovali 
svoje soutěžní práce Enersol 
2009 a to “Ověření funkce 
bezpohybového generátoru 
MEG” a “ Ekologické zařízení 

k intenzifikaci spalovacího 
procesu”.
Profesoři ČVUT navštěvovali 
studenty, se zájmem prohlíže-
li, konzultovali, vysvětlovali, 
chválili i radili co vylepšit. 
Odměnou studentům byl 
opravdový zájem profesorů 
o jejich projekty, nabídnuté 
kontakty, pomoc a možnosti 
studovat na ČVUT. 
Během konání konference 
Stretech 2009 proběhla an-
keta a tři vylosovaní studenti 
na konci  obdrželi  zajímavé 
ceny. (Videozáznam možno 
vidět na www.issnp.cz)
Průběh celé akce úspěšně na-
plnil motto: “Urychli svůj ná-
stup na vysokou.” Děkujeme 
našim studentům za reprezen-
taci naší školy a doufáme, že 
jim tato příležitost zvedla mo-
tivaci, a že poznatky a kontak-
ty dobře zúročí. Zároveň nechť 
je tato příležitost námětem pro 
ostatní studenty dalších roční-
ků. Budeme se těšit na nové 
projekty a StreTech 2010.

Ing. Malý Luboš, 
ISŠ Nová Paka

Studenti ISŠ Nová Paka se prezentovali na ČVUT StreTech v Praze
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Reminiscence 
hudebního života na 
Gymnáziu a Střední 

odborné škole 
pedagogické 
v Nové Pace

Gymnázium a Střední odborná 
škola pedagogická v Nové Pace 
se věnuje nejen vzdělávání, ale 
i kultivování studentů v umě-
leckých směrech.
I letošní školní rok byl nesmír-
ně pestrý, studenti měli mož-
nost ovlivnit svým uměním 
mnohé kulturní akce.
Pěvecký sbor AMABILE byl 
vybrán k obohacení celosvěto-
vé události – World Harmony 
run (Světový běh harmonie 
mezi lidmi). Zahájení bylo 
na Konopišti a slavnostní 
zakončení probíhalo na Ka-
rlštejně. Výkon Amabile byl 
oceněn ovacemi, zvláště bylo 
ohodnoceno aranžmá ústřední 
písně, kterou pro sbor upravil 
pan Milan Uherek, novopacký 
patriot.
Prosinec byl jako již tradičně 
nabit celou řadou koncertů 
a vystoupení – Mikulášská 
besídka (pestrý kaleidoskop 
pro děti novopackého regi-
onu, které si odnesly sladké 
překvapení),Vánoční koncerty 
v klášterním chrámu Nanebe-
vzetí panny Marie a v kostele 
svatého Bartoloměje v Pecce. 
Velký zájem vzbudila i Vánoč-
ní akademie naší školy, kde se 
prezentovali nejen studenti, ale 
i profesoři. 

Prestižní Hudební festival 
Středních pedagogických škol 
České republiky v Litomyšli 
zvládly studentky pedagogické 
školy na výbornou. Nejúspěš-
nější soutěžící celého festivalu 
byla Kateřina Killarová, která 
získala diplomy za 1. místo ve 

hře na zobcovou flétnu, Zvlášt-
ní cenu za zpěv sólový i muzi-
kálový, 1. místo v komorní hře 
zobcových fléten (nastudovala 
s J. Kozlovou, B. Vitvarovou, 
B. Chládkovou). Společně s Ja-
nou Kozlovou okouzlily nejen 
porotu, ale i obecenstvo  Ko-
čičím duetem G. Rossiniho, 
a právem si odvezly nejvyšší 
ocenění. Jana Kozlová získala 
Zvláštní cenu za předvedení 
skladby Syrinx C. Debussyho 
a Adriana Svárovská Zvláštní 
cenu za interpretaci písně sku-
piny Scorpion.

Sbor Amabile obsadil stříbrnou 
příčku a získal Ocenění za nej-
lépe provedenou lidovou píseň 
Javorinka šedá, kterou upravil 
p. Milan Uherek.
15. dubna 2009 se na naší ško-
le konal již 14. ročník pěvecké 
soutěže Novopacký slavíček. 

Tato soutěž patří na výslu-
ní,neboť stále více přitahuje 
zájem široké veřejnosti přesa-
hující hradecký region i hranice 
České republiky. Posláním této 
soutěže je otevírat dětem bránu 
do světa hudby. Hudební veřej-
nost ocenila nejen obdivuhod-
nou organizaci, ale i lidský 

přístup dvanáctičlenné poroty, 
ve které letos zasedl i sólista 
Národního divadla pan Aleš 
Hendrych, novopacký rodák. 
Vybraní Novopačtí slavíčci 
vystoupili na hradě Pecka.
I Jarní koncert pěveckých 
sborů z Nové a Staré Paky 
byl dokladem toho, že spo-
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lečné zpívání přináší radost.
Sbor AMABILE zakončil svoji 
letošní činnost na Harantovské 
slavnosti historického zpěvu, 
která proběhla ve dnech 19. 
– 21. června 2009.
Sbor zúročil svou uměleckou 
činnost natočením dvou CD. 
Natáčení proběhlo 28. 4. 2009 
na Základní škole Bodláka a 
Pampelišky ve Veliši, a to pod 
vedením Mgr. Aleny Matějov-
ská a Mgr. Marie Čančíkové, 
které bravurně zvládly i klavír-
ní doprovod.
Pěvecký sbor Gymnázia v No-
vé Pace působí třetím rokem. 
V letošním roce přispěl svým 
vystoupením na Vánočních 
trzích v centru města, na Vá-
nočním koncertě v Pecce i na 
Vánoční akademii v budově 
gymnázia. Jako hosté vystou-
pili také na Vánočním koncertě 
ZŠ Husitská.
30. 3. 2009 sbor reprezentoval 
naši školu na Krajské přehlíd-
ce dětských pěveckých sborů 
v Hradci Králové, kde získal 
ocenění ve Stříbrném pásmu.
Studenti víceletého gymnázia 
zpívali také na Jarním koncertě 
a stali se tak vzorem pro malé 
zpěváčky. Sbor přijal pozvání,a 
tím podpořil zajímavou akci 
Den s Deníkem Novin Jičín-
ska, pořádanou na novopackém 
náměstí. Sbor založila a vede 
Mgr. Alena Lelková.

PaedDr. Božena Stopková

Den dětí na ZŠ Husitská – 7. A
1. červen je Dnem dětí. Naše třída se rozhodla, že tento den 
budeme hrát stopovanou. První skupina, která všechno připra-
vila, šla s paní učitelkou Jakubcovou, druhá skupina šla s paní 
učitelkou Chocholáčovou. Na cestě nás čekalo plno úkolů, ale 
asi nejtěžší bylo vymyslet třídní hymnu. Ale i to jsme zvládli a 
nakonec jsme dorazili do lesa na Studénce, kde jsme se nasvačili 
a šli hledat poklad. Ten byl dobře ukrytý, přesto ho Ondra našel. 
Pokladem byla lízátka, po jejichž nalezení jsme šli opékat buřty 
a potom zpátky do školy. 

Nikola Vagenknechtová, žákyně 7.A 

Připraveným štěstí přeje. Tak 
lze asi stručně charakterizo-
vat umístění žáků naší školy 
v letošním ročníku Dopravní 
soutěže mladých cyklistů 
(jednotlivé disciplíny: jízda 
na DDH, pravidla silniční-
ho provozu, první pomoc a 
jízda zručnosti). Školního 
kola, které proběhlo na konci 
dubna, se zúčastnilo přes čty-
řicet žáků. Do družstev v obou 

kategoriích bylo vybráno 
celkem 14 žáků (7 dívek a 7 
chlapců), kteří se připravovali 
na okresní kolo. Přípravě vě-
novali spoustu času i ve svém 
osobním volnu, obětovali tedy 
i dvě nedělní dopoledne. Sou-
částí přípravy byla i návštěva 
dětského dopravního hřiště 
v Jičíně.
 V úterý 19. května 2009 uspo-
řádala Soukromá podnikatel-

ská škola ALTMAN v Jičíně 
okresní kolo. Díky pečlivé 
a zodpovědné přípravě naše 
družstva zvítězila s velikým 
přehledem v obou kategoriích 
a postoupila do krajského kola 
v Náchodě. 
Součástí přípravy na toto 
kolo byla opět návštěva DDH 
v Náchodě a školení první 
pomoci s Mgr. Michalem Cí-
sařem z ČČK v Jičíně.
V krajském kole 3. - 4. 6. 2009 
v Náchodě obsadilo družstvo 
v mladší kategorii 4. místo a 
družstvo ve starší kategorii se 
umístilo na krásném 3. místě.
Školu reprezentovali tito 
žáci: Tereza Becková, Jesika 
Jeriová, Ondřej Kluz, Marek 
Militký (okresní kolo) a Jan 
Šimurda (krajské kolo), Ane-
ta Brendlová, Tran Guynh 
Trang, Miroslav Beck a Lukáš 
Dytrych. Na přípravě se podí-
leli Mgr. Vlaďka Matoulková 
a Mgr. Josef Horák . 

Další úspěch žáků Základní školy Nová Paka 
v Husitské ulici
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ZŠ KOMENSKÉHO A BIOS

První zachovaná zmínka 
o hradu Pecka je z roku 

1322. (O Nové Pace až 1357). 
Jméno souvisí s tvarem kopce 
na němž stojí. Nejznámějším 
z pánů byl Kryštof Harant 
z Polžic a Bezdružic. Jeden 
ze sedmadvaceti českých pánů 
popravených 21. června 1621 
na pražském Staroměstském 

V Listech o Pace je pozornost 
věnována stavbě hradu, jeho 
historii, výhledům do kraje. 
Také  pohledu z hlediska ge-
obotaniky.
O Kumburku je řada pohádek, 

Léto je dobou cestování. Když máme návštěvu, nejčastěji s ní vyrazíme z Paky na Kumburk nebo na Pecku. Těmto dvěma hradům 
se věnujeme v posledním listování Listy o Pace. Vám poděkujeme za ochotu pročítat ukázky z dílka, které vznikalo jako souhrn za-
dání a úkolů, referátů, zjišťění…Kluci a děvčata z Biosu, seminářů zeměpisu a přírodopisu, přinesli hodně materiálu, který posléze 
vytvořil souhrnný projekt. Listy budeme rozšiřovat. Naše poslední povídání ukončím prosbou. Dohodneme s se žáky i učiteli naší 
školy na shromažďování rčení, pranostik, vžitých výrazů, lidových pozorování. Možná někdo přijde i za vámi s dotazem. Co víte, 
čím do připravovaného souboru můžete přispět. Bylo by škoda, kdyby se na některé „poklady slovesného dědictví” zapomnělo. 
Uvedu tři příklady. „Vodjakživa jsme tady v Pace pod vochranou Kumburka. Von ty mraky žene jinam a rozhání i bouřky” .
„V háji měj voči votevřený a pusu (hubu) zauřenou”. A rozloučím se přípitkem z Heřmanic. Ryzostí českého jazyka překonává té-
měř vše dosud slyšené. „Na zdraví našich předků, co naďáli dědků a dědkové tátové a tátové nás a my to budem dělat zas”!
Přeji hezké prázdniny se spoustou hezkých zážitků v přírodě.   M. Kaplan

pověstí. Mezi příběhy vyniká 
vyprávění o Elišce Smiřické, 
které končí její smrtí při vý-
buchu na zámku v Jičíně. Zau-
jalo nás několik věcí v knížce, 
která nedávno vyšla. Přiná-

šíme alespoň malou ukázku.
…Co se změnilo za těch 400 
let? Přečtěte si zkrácenou 
výpověď Jiříka Wagnera 
– kováře, ke kterému se Eliška 
Kateřina citově upjala.

(Z knížky J. Francka Příběh 
tajné lásky-Havran, Praha 
2005)
…Jiřík sám vyznal …“Kate-
řina Eliška ke mně směle při-
stoupila a mý ruce, že jsou a 
byly černé, mocně mi je brala 
do svých rukou a vobjímala je, 
prosíc mne vždycky pro Boha, 
abych jí neříkal Vaše Milosti, 
že ona tak pyšná jako já sem, 
není. 
A tu již což nejpěknější slova 
mohla vymysliti, ke mně mlu-
vila a prosila mne , abych její 
byl, abych jí připovjeděl, že 
ona to chce všeckno dovésti 
a od Pána Boha uprositi, že 
její budu…Já potom, když ona 
mne vždyckny objímala, také 
jsem ji objímal, jak jest ona 
mně činila, tak jsem já jí také 
činiti musil…Jedno, abych byl 
s ní hned chtěl činiti, což by 
se jí bylo líbilo, ona jest se 
dokonce nic nebránila, než 
ustavičně mne z velké milosti 
a lásky objímala, líbala, kou-
sala, že jsem se mnohdykrát i 
na ni hněval a zařekl sem se, 
že k ní více nepůjdu. 
Tehdy ona zas ke mně dobře 
byla a mne prosila, že mne 
více nebude kousati, že ona 
nemůže vyrozuměti, pro ke-
terou příčinu ona tak laskavá 
jest na mne, že jí vždyckny 
v jejím srdci ležím….” 
Jak Elišce muselo být ve 
zdech promrzlého Kumburku, 
když tu vzpomínala na setkání 
s Jiříkem....
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náměstí. Pan kastelán Čer-
venka nám v létě 2004 líčil 
zvláštní příhody s duchem 
pana Haranta. Kryštof Harant 
miloval hudbu, měl tu zname-
nité hudebníky. Na Pecce se 
měl konat koncert punkové 
kapely. Sešlo se hodně lidí. 
Byl jasný teplý večer. Zazněly 
první tóny moderní hudby. 
Velice rychle se zatáhlo a 
než si posluchači i muzikanti 
uvědomili, co se děje, lilo 
jako z konve. Dlouho. Bylo 
pronajato jen nádvoří, hrad za-
mčený. Nebylo kam se scho-
vat. Když utekli poslední ná-
vštěvníci, řádění živlů rázem 
přestalo. Pan kastelán uslyšel 
krásnou tichou hudbu. Vydá-
vala ji voda stékající okapy 
a svody, kapající z říms, ka-
menného schodiště. Šumící 
vítr. Když jsme před půlnocí 
zpívali s kytarou, šel se pan 
doktor Červenka několikrát 
podívat. Nakonec se vrátil a 
řekl „Pan Kryštof Harant vás 
tu strpí, nevadíte mu”.
Hrad byl několikrát poničen. 
Velikou zkázu znamenal 
ničivý požár v roce 1830. 
Městečko mělo dříve více 
obyvatel, jeho rozkvět na-
značuje i veliká a prostorná 

budova základní školy.
O Pecce je mnoho pověstí. 
Jedna z nich souvisí se vzni-
kem hradu Kost. Ježibaba 
sídlící pod Táborem ve vzteku 
odhodila naším směrem pec-
ku, z níž vyrostl kopec. Jiná 
hovoří o díle čertů, kteří měli 
na tomto kopci hrad postavit 
do ranního kuropění, aby duše 
chamtivého pána propadla 
peklu. Nepodařilo se. Čerti 
mají také zásluhu na vzniku 
balvanitého svahu blízké Ka-
menné hůry.
Pan Kubín sebral „z úst lidu” i 
tuto hezkou pohádku. 
Mohli bychom ji nazvat „O 
napraveném zloději”. Přímo 
na hradě bydleli dva starší 
lidé. Babička a děda. Žili ve 
dvou malých místnostech. V 
sousedství měli stáj. A v ní 
dvě klisničky. Také pěkná 
hříbata. Jednoho sychravého 
podzimního dne se ke staré-
mu hradu blížil lipovou alejí 
koňský zloděj. Právě v tomto 
nevlídném čase se rozhodl k 
nekalému činu. Jak tak pře-
mýšlel o lumpačině, zjevila 
se mu před nosem kostlivá 
stará žlutá ženská. Měla otr-
haný plášť, vypadala příšerně. 
Chystala se na hradě vstoupit 

do babky a utrápit ji k smrti. 
Jediné, čemu se podivila, bylo 
to, že ji chmaták vidí. Bez je-
diného slova došli ztemnělou 
cestou ke hradu. Rozdělili se. 
On šel k oknu, zimnice se pro-
táhla dovnitř. Babka s dědou 
si právě sedali k chudé večeři. 
Vtom zlodějíček uviděl, jak se 
zimnice zmenšuje, zmenšuje 
– a pak usedá na krajíc, kte-
rý chce stařenka právě sníst. 
„Nejezte ten chleba, sedí na 
něm zimnice”! vykřikl zlo-
děj a už stál ve světnici. Ze 
zimnice se stala opět ženská 
a hned se po něm sápala. Ten 
ale vzal hůl, která stála v kou-
tě, a nasázel jí tolik ran, že 
zmizela oknem jak pára nad 
hrncem. Potom hříšník starým 

všechno po pravdě vypověděl. 
Měli takovou radost z toho, 
jak se napravil, že ho přijali 
za vlastního… A zimnice? 
Ta se v Podkrkonoší už nikdy 
neukázala! Jednoduchá, leč 
na více hradech zmiňovaná, 
je známá lest. Za pana Jarka 
ze Železnice, odpůrce husitů, 
byla Pecka roku 1432 oblé-
hána. Dlouhých sedm měsíců. 
Když nebylo co jíst, vystrojili 
obléhaní naoko hostinu. Před-
stírali bujaré veselí, pití vína, 
cinkot talířů. Husité se domní-
vali, že se jim nepodaří hrad 
vyhladovět. Že je zásobován 
tajnými chodbami. 
Odtáhli. 
Od těch dob se jedna část hra-
du jmenuje Veselka.

Vodstvo Novopacka - doplňky
Jako člen redakční rady a dlouholetý čtenář měsíčníku Achát 
bych chtěl upřesnit některé údaje, týkající se místních potoků. 
Neplatí zcela, že je území Novopacka odvodňováno Rokytkou 
toto neplatí ani o území Nové Paky - Zlámaniny, Vlkov, Kum-
burský Újezd, Studénka, větší část Heřmanic, Valdov, Pustá 
Proseč, Přibyslav, Radkyně, větší část Štikova. /Hranice poříčí 
i názvy jednotlivých potůčků jsou v přiložené mapce, která byla 
převzata z dosud nepřekonané třídílné monografie NOVOPAC-
KO. V příštích letech nebude ani tento komentář platit na 100%. 
Odpadní voda z Kumburského Újezda, pravděpodobně i Vlko-
va a Studénky se bude přečerpávat do čističky Stará Paka /tedy 
z poříčí Cidliny do poříčí Jizery/. Čistička si zatím neporadí 
s hormonální antikoncepcí, je možné, že se sníží počet zmutova-
ných ryb v Dolském potoce, ale jejich počet stoupne například 
v Olešce. Přeji panu učiteli Kaplanovi a jeho žákům mnoho 
krásných zážitků v novopacké přírodě.    MUDr. T. Roučka
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Na novopackém náměstí stával „domeček na počasí”. Později byl přemístěn k železniční zastávce. O bezchybný chod zapisovacího 
zařízení se staral hodinář pan Pavlovec. Ten pravidelně vysílal k meteorologické stanici mladíka Vláďu Klamrta. Dnes pan Klamrt 

žije v Heřmanicích, 
dosud opravuje hodi-
ny a hodinky a rád na 
svého mistra vzpomíná. 
Aby zapisovací zařízení 
fungovalo, bylo nutné 
pravidelné natahování 
hodinového stroje, vý-
měna inkoustů, papírů, 
promazávání mecha-
nismu.
Do deváté třídy naší ško-
ly v Komenského ulici 
chodí Matěj Řehák. Před 
několika měsíci obnovil 
pravidelné sledování po-
časí v Nové Pace. Grafy 
ze své meteorologické 
stanice má volně pří-
stupné na internetových 
stránkách. Stačí, když 
se přihlásíte na adrese 
www.meteoblog.ic.cz

V rámci seminářů přírodopisu paní učitelka Iva Hyky-
šová vytvořila se žáky soubor fotodvojic z našeho města, 
Staré Paky a nejbližšího okolí. 
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ZE SPORTU

Nejlepší byl Matěj
Nepřízeň počasí zahnala účastníky již 6. ročníku Olympiády 
mateřských škol z Novopacka poprvé pod střechu haly při ZŠ 
Komenského v Nové Pace, kterou ochotně propůjčilo vedení 
této školy. V provizorních podmínkách závodilo na 58 dětí v 
lehkoatletických disciplínách.
Po slavnostním průvodu a proslovu novopackého starosty Jose-
fa Cogana, který byl zároveň po celou dobu i jedním z rozhod-
čích, se rozpoutala zajímavá klání ve čtyřech lekoatletických 
discilpínách. 
V běhu na 33 m /víc velikost haly neumožnila/ zvítězil v chlap-
cích Matěj Vrabec ze MŠ Stará Paka v čase 6,3 s. a v dívkách 
Klára Kodymová z 2. MŠ Nová Paka v čase 6,9 s.
V běhu na 240 m získal opět plný počet bodů za první místo pro 
svoje družstvo Matěj Vrabec v čase 1:02,2 minut. Tento borec 
ostatně zvítězil ve všech disciplínách, a stal se tak se získanými 
44 body nejúspěšnějším závodníkem celé olympiády. Pomohl 
tak svému družstvu k nečekanému umístění. V děvčatech na 
240 m zvítězila opět Klára Kodymová z 2.MŠ Nová Paka v čase 
1:07,0 minut. 
V hodu míčkem zvítězil Matěj Vrabec 16,48 m a v dívkách Dita 
Jeriová z 2.MŠ Nová Paka výkonem 9,88 m před Adélou Víto-
vou z 1.MŠ Nová Paka 9,53 m.
Ve skoku do dálky byl opět s výkonem 280 cm nejlepší Matěj 
Vrabec a v děvčatech zvítězila Tereza Horáčková z MŠ Stará 
Paka 245 cm.
Nejlepší závodnicí se stala Adéla Vítová z 1.MŠ Nová Paka, 
která získala pro svoje družstvo celkem 33 bodů. Po sečtení 
všech výsledků sekretářem soutěže Karlem Rádlem zvítězila 
v 6. ročníku lehkoatletické olympiády:
1. 2.MŠ Nová Paka, Husitská ul. 155 bodů
2. MŠ Stará Paka 112 bodů
3. 1.MŠ Nová Paka, Školní ul. 100 bodů
4. MŠ Pecka  81 bodů
Nejlepší tři závodníci v každé disciplíně získali originální me-
daile a první tři družstva i poháry věnované novopackým staros-
tou. V provizorních podmínkách se závody vydařily a všichni 
účastnici budou mít na co vzpomínat.   -go-

Dva úspěchy dvojice Kazda – Vondráček
Dva pačtí hračičkové se všemi druhy a velikostmi míčů, míčků, 
kuliček a koulí Martin Vondráček a Vojtěch Kazda dvakrát 
uspěli v míčovém sedmiboji. 
Nejprve skončili v jičínském areálu na třetím místě za jičínský-
mi dvojicemi Brunclík - Novák a Kypr – Zumr a o týden později 
se umístili ještě o příčku výše v Ústí n. L. Zde byla ze čtrnácti 
soutěžních dvojic jasně nejlepší místní dvojice bratrů Moníků, 
kteří zvítězili v šesti soutěžích. Mezi dalšími vyrovnanými páry 
vybojovala packá dvojice výborné druhé místo. Jak je patrné z 
podrobných výsledků nejvíce se jí dařilo v líném tenisu a vo-
lejbalu, po pěti bodech získala v házené a fotbalu. Škoda, že do 
sedmiboje nezařadili pořadatelé stolní tenis, ve kterém je doma 
Vojtěch Kazda. Ve svém hlavním sportu basketbalu vyšel Von-
dráček tentokráte naprázdno.    Míla Pour

Tenis-centrum zahájil výstavbu haly
Po loňské neúspěšné snaze o zahájení výstavby tenisové haly 
se to konečně letos tenistům novopackého klubu Tenis centrum 
podařilo. Sice vzhledem k některým účastníkům řízení museli 
výstavbu proti původnímu plánu posunut dále od komunikace 
Havlovy ulice do prostoru prvého kurtu, ale na něm již v minu-
lých dnech, za pomocí těžké mechanizace, připravují pracovníci 
základy pro budoucí výstavbu haly. Naopak vedle silnice pro-
cházející Havlovou ulicí připravují nový kurt.      (po)

VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m3, TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487 tel.: 603 715 355, 608 870 327
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Nová Paka uvítá Mistrovství 
Evropy v autokrosu
V tradičním termínu, tedy první víkend v červenci (3. – 5. čer-
vence),  se uskuteční závod Mistrovství Evropy v autokrosu 
v Nové Pace. Štikovská rokle tak po roce opět zažije souboje 
nejlepších závodníků z celé Evropy. Organizátoři očekávají, že 
k letošnímu čtvrtému závodu Mistrovství Evropy přijede více 
než sto závodníků Divize 1, Divize 3A, Divize 3 a Junior bug-
gy. Již v pátek 3. července proběhnou v odpoledních hodinách 
přejímky účastníků. V sobotu 4. července jsou od devíti hodin 
na programu tréninkové jízdy a první kvalifikační jízdy (od 16 
hodin). 
V neděli čekají na závodníky od 9,30 hodin druhé a třetí jízdy, 
z nichž pak budou podle úspěšnosti nasazeni do finálových 
jízd. Mezi nimi proběhne v půl dvanácté tradiční představování 
všech zúčastněných jezdců. Finálové jízdy odstartují v případě 
dodržení časového harmonogramu v 15, 15 hodin. V divizi 1 lze 
očekávat velký souboj mezi domácím Václavem Fejfarem, který 
pojede na vítězství, s Vadimem Makarovem a Tamásem Kára-
iem. Podle posledních informací však do rokle zavítají i jezdci, 
kteří se pravidelně ME neúčastní. Divize 3A se již druhý rok 
jede „v režii” českých závodníků, a tak lze očekávat především 
boje mezi Nosálkem, Hanákem, Musilem, domácím Svobodou 
a Pospíšilíkem. V nejsilnější divizi budou chtít naši Hošek, Bar-
toš, Turek, Keřka a Švábenský předčít především Van Rosmale-
na, Alberse, Boeleho, Callaghana  a Engela.
Ředitelství vyzývá diváky, aby včas zaujali svá místa ve vyhra-
zených prostorech a dbali co nejvíce na svoji bezpečnost. Vedle 
skvělého sportovního zážitku si příznivci automobilového spor-
tu letos mohou také zakoupit knihu o novopacké motoristické 
historii, trika, odznaky-placky a čepice s tématikou autokrosu. 
Přijďte povzbudit naše závodníky v souboji s jezdci dalších pat-
nácti zemí.    Text a foto: Pavel Vydra 

Po velkém souboji ve finálové 
jízdě a velmi dobrém výkonu 
po oba závodní dny přivezl 
Václav Fejfar, startující za 
Autoklub Nová Paka, z lotyš-
ské Bausky bronzovou pozici 
a dalších patnáct bodů do 
celkového hodnocení Divize 
1 v Mistrovství Evropy v au-
tokrosu. Toto velice cenné 
umístění, když do závodů 
odstartovalo prakticky na 
domácí půdě osm ruských, li-
tevských a lotyšských závod-
níků, vybojoval díky třetímu 
a druhému času z měřených 
tréninků a dobrých umístě-
ní z rozjížděk. Zde obsadil 

dvakrát druhé místo a jednou 
zvítězil v nejrychlejším čase 
divize 1. Své soupeře, který-
mi byli například Makarov, 

Giarollo nebo Feretti, doslova 
deklasoval. Bauska, která leží 
necelých sedmdesát kilome-
trů od hlavního města Rigy 
připomíná velikostí Novou 
Paku. Závodiště je vzdáleno 
od samotného města několik 
kilometrů a jeho dosti nevhod-
nou „specialitou” jsou masív-
ní betonová svodidla. O jejich 
síle se mimo jiné přesvědčili 

Keřka, Bartoš a Bogdanovič, 
které čeká po haváriích stavba 
prakticky nového vozu.
Do finále odstartoval Fejfar 
sice z první řady, ale z nejmé-
ně výhodného místa uprostřed 
a deštěm zkrápěném asfaltu. 
Finančně dostupné korejské 
pneumatiky Kumho neu-
možnily Fejfarovi rovnocený 
start s největšími soupeři, 
kteří disponují pravidelně 
novými sadami pneumatik 
Goodbridge, a tak se propadl 
až na pátou příčku. Nesmírnou 
bojovností a jízdou na hranici 
vozu se nejprve posunul na 
čtvrtou pozici a po několike-

ré výměně pozice s domácím 
Aldisem Zebergsem, který 
zvedal diváky ze sedadel 
zaplněných tribun, vyjel třetí 

místo za Rusem Vadimem 
Makarovem (Škoda Fabia) a 
Maďarem Tamásem Káraiem 
(Mitsubishi Lancer). Velké 
poděkování patří za skvělou 
přípravu a práci při samotných 
závodech partě mechaniků 
Miroslavu Pittnerovi, Jaro-
slavu Kozákovi, Ladislavu 
Štrausovi a Jiřímu Vojtíškovi 
i dalším, kteří pomáhají na 

Václav Fejfar vybojoval v litevské 
Bausce bronz

dílně. Bylo mi potěšením sle-
dovat, jak o vůz Škoda Fabia 
po každé z odjetých jízd (a 
bylo jich dohromady sedm) 
pečují, vše kontrolují a nepo-
nechávají nic náhodě. Jen pro 
zajímavost pokaždé z vozu 
vyluxovali a odstranili okolo 
pěti kil hlíny a písku. Potěši-
telný je i fakt, že za Vaškem 
Fejfarem dorazila i skupinka 
fandů z Nové Paky, přestože 
museli ujet více než dvanáct 
set kilometrů. Spokojený 
jezdec děkuje také všem spon-
zorům: Autodoprava Otakar 

Číla, Keramika Knap, Vág-
ner Transport, Seco Group, 
Deprag, Protlum Jindřich 
Křístek, Kadeřnictví B+B, 
Havex Auto, Ing. M. Nosek 
& comp., Ovoce – zelenina 
Ondřej Kuřík, MUDr. Richard 
Zachoval, TECHTEX, Iris 
Bus, Kingspan. Václav Fejfar 
se v celkovém hodnocení po-
sunul na třetí příčku s malou 
ztrátou na čelo. Další závod 
Mistrovství Evropy v autokro-
su se uskuteční v Nové Pace 
první červencový víkend. 
Text a foto: Pavel Vydra
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Marta Rosenbergová byla 
vyznamenána
Při své poslední schůzi novopackého Sportovního výboru předal 
jeho předseda a zároveň předseda Okresního výboru ČSTV Franti-
šek Vitoch Martě Rosenbergové k jejímu významnému životnímu 
jubileu Čestný odznak za významný a výjimečný přínos k rozvoji 
tělovýchovy a sportu. Marta Rosenbergová je členkou této orga-
nizace již od svého mládí. Třicet let hrála závodně odbíjenou a 
stolní tenis. V tomto sportu ještě dnes reprezentuje v okresním 
přeboru družstvo staropackého Sokola. Již přes deset let se rovněž 
účastní soutěže veteránek České republiky a jako reprezentantka 
ve své kategorii již byla dvakrát na Mistrovství světa a dvakrát 
na Mistrovství Evropy. V letošním osmidílném seriálu veteránek 
ročníků 60 – 69 let skončila v Havířově, Tišnově a Lomnici n. P. 
vždy na pátém místě a toto místo si drží i v celkovém pořadí po 
prvních pěti soutěžích. V případě, že se udrží mezi osmičkou i v 
následných třech turnajích, tak bude mít právo reprezentovat ve 
své kategorii naší republiky v příštím roce na Mistrovství světa 
v Pekingu.
Tato žena jako by nestárla. V zimě ji lze vidět na zimním stadionu, 
kde se prakticky od jeho vzniku věnuje malým krasobruslařkám, 
v ostatních měsících, spolu s předsedou nového novopackého 
tenisového klubu Tenis centrum Tomášem Machkem a se svoji 
dcerou Martinou zajišťují činnost tohoto klubu a na kurtech je 
vidět každý den od rána do večera. Zde se věnuje převážně mla-
dým tenistům a tenistkám. Míla Pour

Vondráček s Kazdou druzí na Chotěbořské 
kouli

Na jedenáctém ročníku Chotěbořské koule, což je míčový sed-
miboj mužů složený z volejbalu, nohejbalu, tenisu, penalt, stol-
ního tenisu, házené a basketbalu se mezi dvaadvaceti soutěžními 
dvojicemi objevili i pačtí hračičkové se všemi druhy „kulatých 
nesmyslů”, Martin Vondráček a Vojtěch Kazda, jako jediná 
dvojice z našeho regionu. 
Svatý Petr tentokráte sedmiboji moc nepřál. Zima a déšť pro-
vázely všechny soutěže. Pořadatelé museli často improvizovat. 
Všechny discipliny ovšem proběhly v klasickém pořadí a tak 
sedmiboj byl regulérní. Packá dvojice se držela v průběhu sou-
těže stále v popředí, když ztrácela ze vedoucími pouze několik 
bodů. Ke konci soutěže značně bodovala a před poslední disci-
plinou měla stejný počet bodů jako jedna místní dvojice. Stejný 
počet 30 bodů měla i na konci soutěže. Vzhledem k tomu, že dle 
pravidel při rovnosti bodů zvítězí dvojice s větším počtem lep-
ších umístění, zbyl na packou dvojici pouze stříbrný pohár. 
Vondráček s Kazdou v průběhu soutěže zvítězili v košíkové, tře-
tí byli v házené, čtvrtá místa získali v nohejbalu a stolním tenisu, 
v tenisu a fotbalu se probojovali mezi osmičku a ve volejbalu 
mezi šestnáctku. Místní dvojice Kubát – Kučera si vybojovala 
prvenství díky dvěma prvním místům v tenisu a fotbalu. 
„Konečně jsme vyhráli basketbalové trestné hody. Já jsem to 
měl 20/16 a Vojta 14/9. Byli jsme jediná dvojice, která bodovala 
ve všech disciplinách. Nejvíce nás mrzí porážka o třetí místo 
ve stolním tenise a těsné vyřazení ve druhém kole volejbalu, 
což nás stálo bohužel prvenství. Máme za sebou již 6 míčových 
sedmibojů a ačkoliv jsme za čtyři druhá a dvě třetí místa stáli 
vždy na bedně, tak prvenství nám uniká. Tentokrát to ale bylo 
opravdu o vlásek. Snad to vyjde příště,” sdělil své dojmy z Cho-
těbořské koule Martin Vondráček.

Míla Pour

Klub sportu pro všechny Vás zve na letní 
cvičení na Zimním stadionu. 
Každé pondělí v červenci a srpnu! Začínáme 13.7.2009
program - od 18 hodin bruslení na in - line bruslích
 od 19 hodin Aerobik cvičí - Jana a Jana
 od 20 hodin Powrjóga - cvičí Vendula a Jiřina
Vstupné pro členy KSPV zdarma. Ostatní vstupné 40.- Kč za 
hodinu

Cvičení s Vlaďkou Petrtýlovou
21. 5. 2009 jsme si v hale I. ZŠ Komenského zacvičily s Vlaďkou 
z Jičína. V první hodině jsme si „mákly“ při Thai-Box-Robic. 
Ve druhé hodině jsme si vyzkoušely balanční, ale i posilovací 
cvičení s malý mi míči Overbally. 
Moc se nám to líbilo a Vlaďku určitě na podzim pozveme, neb 
chystá novinku cvičení s Easyblady, což je velice zajímavé ná-
činí.  

Vendula Suchardová

Dětský čtyřboj
4.června soutěžili naši nejmenší, kteří chodí do cvičení ještě v 
doprovodu rodičů. Ve čtyřech disciplínách - běh na 30 m, hod 
míčkem Hakisaki, skok z místa, překonání překážkové dráhy - 
porovnali své dovednosti, a to vždy s dětmi stejného ročního na-
rození. Nejšikovnějšími dětmi byly vyhlášeny Vít Šimek (2007), 
Pavlínka Bílková (2006), Adélka Tauchmanová (2005) a Filip 
Křížek (2003). Blahopřejeme.    Kaji



34 35

Podruhé se sokolské závody povedly
Až teprve o prvním červnovém čtvrtku odpoledne novopacký 
Letní stadion opět ožil dětmi, které se, zvláště ti nejmenší spolu 
s rodiči či prarodiči, zde zúčastnili prvních letošních sokolských 
atletických závodů. Závody se měly uskutečnit již poslední čtvr-
tek v květnu, ale to museli pořadatelé z novopackého Sokola 
pro stále trvající hustý déšť poslat závodníky domů. Tentokráte 
již počasí, až na zimu, celkem ušlo a všichni si zazávodili. Ti 
nejmenší okolo dvou let a ti o něco starší neměli ani tak problém 
s běháním, házením či skákáním, ale spíše netušil,i o co se zde 
jedná. Za to jejich doprovod je výrazně povzbuzoval a nejraději, 
zvláště běžecké discipliny, by absolvoval za ně. Ti starší kluci 
a děvčata již naopak bojovali jak opravdoví závodníci. Na ně-
kterých bylo poznat, že se závodů zúčastnili i v minulých letech 
a svoje zkušenosti dokázali uplatnit. Byli mezi nimi tací, kteří 
dokázali zvítězit ve více disciplinách.
Šestašedesát dětí rozdělených podle kategorií závodilo v běhu 
na 50 m, 200 m, 50 m s překážkami, hodu míčkem a skoku dale-
kém – děti nejmladších ročníků skákaly z s místa. 
2006 a ml. - společně dívky i chlapci -50 m: 1. Jakub Samler 
20,6, 2. Lucie Jeřábková 21,4, 3. Hana Ježková 25,6, 50 m př.: 
Jakub Samler 29,8, 2. Hana Ježková 39,5, Lucie Jeřábková 48,0, 
200 m: 1. Jakub Samler 1:43,0, 2. Lucie Jeřábková 1:52,0, 3. Te-
reza Dyntrová 2:26,0, míček: Jakub Samler 3,51, 2. Filip Krup-
ka 2,02, 3. Lucie Dyntrová 1,83, dálka: Jakub Samler 0,52, 2. 
Lucie Jeřábková 0,34, 3. Tereza Dyntrová 0,21.
2007 – dívky: 50 m: 1. Martina Lukášová 19,3, 2. Kateřina 
Dobešová 19,9, 3. Nikol Matoušová 20,3, 200 m: 1. Kateřina 
Dobšová 1:32,0, 2. Kateřina Klazarová 1:32,7, 3. Vanesa Šul-
cová 1:32,9, míček: 1. Kateřina Klazarová 2,87, 2. Kateřina 
Dobešová 2,66, 3. Kačenka Šulcová 2,46, dálka: 1. Nikol Ma-
toušová 0,54, 2. Kačenka Šulcová 0,47, 3. Kateřina Dobešová 
0,43, chlapci – 50 m: 1. Dominik Pecen 17,2, 2. Jakub Malý 
18,9, 3. Jan Kobrle a Milan Stuchlík 23,6, 50 m př.: 1. Jan Kob-
rle 28,8, 2. Dominik Pecen 29,8, 3, Milan Stuchlík 30,2, 200 m: 
1. Jan Kobrle 1:51,0, 2. Jakub Malý 1:59,0, 3. Milan Stuchlík 
2:05,0, míček: 1. Dominik Pecen 3,61, 2. Michal Viták 3,23, 
3.Jan Kobrle 2,66, dálka: 1. Dominik Pecen 0,58, 2. Jakub Malý 
0,48, 3. Jan Kobrle 0,43, 2005 – dívky – 50 m: 1, Klára Horáč-
ková 13,2, 2. Patricie Čoričová 14,3, 3. Zara Albrechtová 17,7, 
50 m př.: 1. Klára Horáčková 16,1, 2. Patricie Čoričová 20,4, 
3. Zara Albrechtová 22,5, 200 m: 1. Patricie Čoričová 1:13,1, 
2. Zara Albrechtová 1:15,3, 3. Klára Horáčková 1:18,1, míček: 
1. Patricie Čoričová 5,00, 2. Klára Ticháčková 4.75, 3. Klára 
Horáčková 4,13, dálka: 1. Klára Horáčková 1,02, 2. Patricie 
Čoričová 0,94, 3. Klára Ticháčková 0,75, chlapci – 50 m: 1. 
Ondřej Cogan 11,9, 2. David Špicar 12,9, 3. Filip Nýdrle 13,1, 
50 m př.: 1. Ondřej Cogan 13,4, 2. David Špicar 16,0, 3. Filip 
Nýdrle 16,1, 200 m: 1. Ondřej Cogan 58,6, 2. Filip Nýdrle 1:
02,0, 3. David Špicar 1:09,0, míček: 1. Ondřej Cogan 7,44, 2. 
Damián Samek 7,04, 3. David Špicar 6,06, dálka: 1. Ondřej Co-
gan 1,17, 2. David Špicar 1,11, Filip Nýdrle 1,08, 2004 – chlap-
ci a dívky společně – 50 m: 1. Denis Lenfeld 10,7, 2. Mikuláš 
Cogan 11,4, 3. Tomáš Dyntr 12,7, 50 m př.: 1. Denis Lenfeld 
13,2, 2. Klára Matoušová 13,6, 3. Tomáš Dyntr 13,9, 200 m: 1. 
Denis Lenfeld 50,4, 2. Mikuláš Cogan 55,1, 3. Klára Matoušová 
58,0, míček: 1. Tomáš Dyntr 6,83, 2. Filip Brácha 6,60, 3. Klá-
ra Matoušová 5,97, dálka: 1. Klára Matoušová 1,21, 2. Denis 
Lenfeld 1,19 (1,10), 3. Tomáš Dyntr 1,10 (0,96), 2003 – dívky 
– 50 m: 1. Vanda Vávrová 10,5, 2. Magdaléna Pospíšilová 10,8, 
3. Aneta Stuchlíková 11,3, 50 m př.: 1. Vanda Vávrová 11,6,
 2. Magdaléna Pospíšilová 12,0, 3. Aneta Stuchlíková 12,4, 
200 m: 1. Vanda Vávrová 47,4, 2. Magdaléna Pospíšilová 51,1, 
3. Aneta Stuchlíková 54,2, míček: 1. Martina Ticháčková 7,90, 
2. Vanda Vávrová 7,69, 3. Aneta Stuchlíková 5,90, dálka: 1. 
Magdaléna Pospíšilová 1,74, 2. Vanda Vávrová 1,66, 3. Hana 
Křížová 1,32, chlapci – 50 m: 1. Matěj Vik 10,0, 2. Martin Ja-
noušek 10,8, 3. Jan Cogan 11,7, 50 m př.: 1. Matěj Vik 11,5, 2. 

Martin Janoušek 11,8, 3. Štěpán Krupka 13,8, 200 m: 1. Matěj 
Vik 48,1, 2. Daniel Šulc 56,7, 3. Matyáš Nýdrle 58,4, míček: 1. 
Matěj Vik 9,09, 2. Martin Janoušek 7,55, 3. Matyáš Nýdrle 7,33, 
dálka: 1. Matěk Vik 1,65, 2. Martin Janoušek 1,47, 3. Matyáš 
Nýdrle 1,39, 2002 – dívky – 50 m: 1. Anežka Řeháčková 11,2, 
Klára Kodýmová 11,4, 3. Martina Krausová 12, 50 m př.: 1. 
Anežka Řeháčková 11,3, 2. Klára Kodýmová 11,8, 3.Valerie 
Grohová 12,3, 200 m: 1. Anežka Řeháčková 49,0, Klára Kodý-
mová 49,9, 3. Valerie Grohová 52,7, míček: 1. Anežka Řeháč-
ková 8,11, 2. Valerie Grohová 6,71, 3. Klára Kodýmová 6,67, 
dálka: 1. Anežka Řeháčková 2.16, 2. Martina Krausová 2,11, 3. 
Klára Kodýmová 1,79, chlapci – 50 m: 1. Jiří M. Kučera 9,3, 2. 
Jakub Vávra 9,6, 3. Jan Rücker 9,9, 50 m př.: 1. Jiří M: Kučera 
10,5 2. Jan Rücker 10,8, 3. Miroslav Špicar 11,2, 200 m: 1. Jiří 
M: Kučera 43,9 2. Jan Rücker 10,8, 3. Miroslav Špicar 11,2, 
200 m: 1. Jiří M. Kučera 43,9, 2. Miroslav Špicar 44,4, 3. Jakub 
Vávra 45,5, míček: 1. Miroslav Špicar 22,97, 2. Jan Rücker 
17,58, 3. Jiří M. Kučera 14,40, dálka: 1. Miroslav Špicar 2,44, 
2. Jan Rücker 2,36, 3. Jiří M. Kučera 2,32, 2001- 2000 – společ-
ně 50 m: 1. Kristýna Jánská 8,5, 2. Monika Klazarová 9,0, Eliš-
ka Macháčková 9,3, 50 m př.: 1. Kristýna Jánská 9.7, 2. Monika 
Klazarová 10,1, 3. Eliška Macháčková a Bára Janoušková obě 
10,4, 200 m: 1. Kristýna Jánská 36,3, 2. Monika Klazarová 40,1, 
3. Adriana Trytková 42,5, míček: 1. Eliška Macháčková 18,02, 
2. Kristýna Jánská 15,93, 3. Monika Klazarová 11,18, dálka: 
1. Kristýna Jánská 2,74, 2.Eliška Macháčková 2,48, 3. Monika 
Klazarová 2,44. 
    Míla Pour

Basketbalisté budou mít sedm družstev 
v soutěžích 
V příští sezóně se představí příznivcům hry pod bezedný-
mi koši basketbalový oddíl packého Sokola s jedním druž-
stvem v celostátní a šesti v oblastních soutěžích. 
Jedenáctý rok bez přerušení bude hrát tým žen ve druhé 
nejvyšší soutěži v Česku. Tým packých basketbalistek 
bude mít svůj prvoligový stánek v hale školy v Komen-
ského ulici. V této hale bude rovněž hrát svoje mistrovská 
utkání Východočeské basketbalové ligy tým mužů.
Dále po několikaletém odmlčení se v oblastních soutěžích 
představí packé béčko žen složené z dorostenek a bývalých 
basketbalistek. Z mládeže budou hrát tuto soutěž oblasti 
východních Čech kadeti U 16, starší minižáci, smíšené 
družstvo nejmladších minižáků, kadetky U 16 a starší 
minižákyně. 
       
 (po)
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Packé sokolky se připravují na jedenáctý ročník 
druhé nejvyšší soutěže v ČR 
Za čtvrt roku packé sokolky 
vstoupí do jedenácté sezóny 
ve druhé nejvyšší basketba-
lové soutěži České republiky. 
Dříve druhá liga, dnes již 
několik let první liga dává 
možnost příznivcům packého 
basketbalu vidět, díky hos-
tování z prvoligových týmů 
do celků hrajících 1. ligu, 
basketbalistky patřící ke špič-
kám ženského basketbalu v 
naší republice. V nastávající 
sezóně, kromě osmi týmů z 
loňské sezóny - Gambrinus 
Sika Brno B, Sokol Nusle, 
Aritma Praha, Sokol Pečky, 
BC Benešov, BK Kralupy 
Junior, BK Pliska Studánka 
Pardubice a domácích sokolek 
to budou družstva, která do 1. 
ligy sestoupila ze ŽBL nebo 
postoupily ze 2. ligy. BK Tá-
bor po jednoročním působení 
v nejvyšší soutěži se opět do 
1. ligy vrátil, Hanácký tým, 
SK UP Olomouc, který 1. 
ligu hrál v předminulé sezóně 
spolu se staronovým účastní-
kem Lokomotivou Liberec, 
naopak ze 2. ligy postoupily. 
Již několik let hrající v 1. lize, 
béčko výborného týmu Kary 
Trutnov, své místo v 1. lize 
přenechala celku BLC Sparta. 
Trutnovský klub vzhledem k 
tomu, že nebude hrát druhou 
nejvyšší ženskou soutěž, chce 
umožnit svým třem novým 
mladým posilám - Adéle 
Věchtové, 190 cm vysoké 
pivotce přestupující z Hradce 
Králové, Daně Kušlítové ze 
Strakonic a trutnovské odcho-
vankyni, v minulých sezónách 
hrající za Spartu, Andree Vac-
kové, více utkání pro rozehrá-
ní v druhé nejvyšší soutěži, a 
proto jedná o hostování těchto 
basketbalistek do týmů novo-
packých sokolek. 
Packé basketbalistky nyní na-
bírají fyzické síly a vytrvalost 
převážně na Letním stadionu. 
V novopacké hale se začnou 
připravovat na svém místním 
soustřední 17. - 23. srpna. 
Svým příznivcům se v letošní 
sezóně představí na 8. ročníku 
Novopackého poháru 29. a 30. 

srpna, na který se 
již přihlásily dva 
týmy z nejvyšší 
ŽBL Slovan-
ka Praha a VŠ 
Praha. Dále se 
účastní prvoligo-
vé týmy Plisky 
Pardubice a do-
mácí sokolky. Ze 
druhé ligy přije-
dou již tradičně 
týmy DSK Kar-
lín a BK Orlová. 
Na tomto turnaji 
by se v dresu 
sokolek měly již 
objevit hostující 
basketbalistky z 
Trutnova.  

 Míla Pour

Ilustrační snímek: Eva 
Horáčková brání hráčku 
s míčem, v pozadí kapi-
tánka Pavlína Jislová

Přispějte na opravu sošky sokola
Sošce sokola, která již přes sto let zdobila packou sokolovnu a připomínala tak sokolskou historii, upadlo v 
loňské zimě jedno křídlo a proto musela být z budovy demontována. Vzhledem k její historické hodnotě rozhodl 
výbor Tělocvičné jednoty o její opravě a opětném umístění na sokolovnu. Z tohoto důvodu se rozhodl na tuto 
opravu, která bude stát včetně demontáže a montáže za použití vysokozdvižných vozíků přes 30 000 Kč, vyhlásit 
sbírku a obrátit se s prosbou o přispění na packou veřejnost. Dárci mohou příspěvek na tuto opravu zaslat na číslo 
účtu Tělocvičné jednoty Sokol 916-1160597349/0800 - variabilní symbol – 2009, nebo přímo proti potvrzení 
odevzdat v sokolovně u paní Katky Slovíkové.  Výbor Tělocvičné jednoty Sokol děkuje.


